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Dnes si zdravý, ale nevieš, čo Ťa ešte čaká,
či a komu bude patriť za Tvoj život vďaka.

Nech na Teba celý život pevné zdravie čaká,
nech Tvoja je odmena – zachránených vďaka.

Jedno decembrové piatkové popoludnie sa nieslo v znamení 
slávnostného odovzdávania plakiet Prof. MUDr. Jána Janského. Pri tejto 
príležitosti boli 10. 12. 2010 odovzdané z rúk Alice Jasenákovej, riaditeľky 
Červeného kríža v Žiari nad Hronom, Ing. Jaroslava Nagya, člena 
výkonnej rady Červeného kríža a primátorky mesta Mgr. Anny Mihálikovej 
bronzové, strieborné, zlaté a jedna diamantová plaketa. 

Bronzové plakety prevzali Branislav Bakoš, Pavol Bóna, Michal 
Martinec, Jaroslav Rafaj, Filip Záhorec a Mária Tužinská.

Strieborné plakety prevzali Miroslava Kováčiková, Michal Rapčan, 
Jozef Rebek, Marta Tisovská.

Zlaté plakety prevzali Juraj Horváth, Róbert Prôčka, Katarína 
Štrbová a Juraj Vozár.

Diamantová plaketa Prof. MUDr. Jána Janského za 60 odberov 
krvi bola odovzdaná Antonovi Psotkovi.

Text a foto I.L.

Riaditeľstvo Základnej školy sv. Alžbety v 
Novej Bani oznamuje, že v dňoch 17. a 18. januára sa 
uskutoční zápis žiakov do 1. ročníka v čase od 13.00 
do 16.30 hod.

Škola ponúka výchovu žiakov v kresťanskom duchu. 
O vzdelávacích výsledkoch svedčia nadpriemerné 
výsledky žiakov v testovaní Monitor a umiestnenia 
v rôznych súťažiach. Bližšie informácie o škole sa 
môžete dozvedieť aj na internetovej stránke školy www.
alzbetka.edupage.sk, ktorá je denne aktualizovaná.

Nedávne komunálne voľby sú za nami, 
zvolili sme si 13 poslancov z 54 kandidátov 
a primátora zo štyroch uchádzačov o tento 
post. Predvolebná kampaň, ako sa dalo 
očakávať, bola nielen u nás, ale všeobecne 
na Slovensku, veľmi agresívna. V mnohých 
obciach mala svoju dohru v podobe rôznych 

sťažností, oznámení a nebyť spomenutej agresivity, účasť občanov na 
nich mohla byť vyššia...

Po skončení môjho mandátu chcem ešte raz poďakovať za prejavenú 
dôveru. Získala som mnoho cenných skúseností, spoznala som hlbšie 
širokú problematiku samosprávy. Snažila som sa rozumne nakladať s 
finančnými prostriedkami, čo najviac ich získať pre mesto a zároveň v 
čase krízy šetriť. Svojmu nástupcovi nenechávam žiaden dlh, s výnimkou 
poslednej splátky úveru za nákladné vozidlo pre technické služby (TS), 
ktorý som zdedila z predošlého obdobia. Ročne sme splácali cez milión 
korún a nebyť toho, bolo možné investovať do iných a pre občanov 
„viditeľnejších“ oblastí. V tomto roku mesto čaká realizácia viacerých 
projektov- nákup čistiacej techniky pre TS, rekonštrukcia centra mesta, 
vybudovanie kanalizačného zberača na Kamenárskej ul., rekonštrukcia 
časti verejného osvetlenia. S výnimkou osvetlenia sú všetky po kontrole 
verejného obstarávania, teda ich realizácii, vo výške 2,9 mil. eur (cca 87 
miliónov korún) nič nebráni. Bude s tým spojenej veľa práce, obmedzení, 
ale výsledok bude, verím, neprehliadnuteľný. Popri rekonštrukcii 
chodníkov sa snáď zrealizuje aj moja myšlienka využitia andezitových 
obrubníkov na vybudovanie prírodného amfiteátra na Tajchu, pretože 
je to cenný, veku odolný materiál a bolo by priam trestuhodné, keby sa 
odpredal za pár centov, patrične nevyužitý. V každom prípade, akékoľvek 
jeho iné rozumné využitie v prospech mesta, nie je vylúčené. Možnosť 
získať ďalšie financie z fondov EÚ skončí v roku 2013. Môj nástupca má 
teda rovnakú šancu, ako som mala ja a držím mu palce, lebo čo získa pre 
mesto, získa pre nás všetkých. 

Milí 
Novobančania

V novom roku radosť v oku, úsmev v tvári,
 nech sa nám spoločne podarí

 prísť k cieľom, ktoré sme si predsavzali.
Pevné zdravie, šťastie, lásku

a vzájomné porozumenie v rodinách,
úspechy v pracovnom i osobnom živote 

Vám želá MsÚ Nová Baňa.

I N Z E R C I A
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Primátorka 
informuje

Mesto Nová Baňa oznamuje, že 
v zmysle Zák. č. 582/2004 Z. z. 
o miestnych daniach a miestnom 
poplatku a VZN č. 11/ 2008 o miestnych 
daniach je daň za psa splatná naraz 
bez vyrubenia v termíne do 31. januára 
príslušného zdaňovacieho obdobia.
Uvedenú daň je potrebné uhradiť 
na účet Mesta Nová Baňa č. 
14429422/0200, alebo priamo do 
pokladne mestského úradu v termíne 
do 31. januára 2011.

O voľbách po voľbách
alebo ako sme volili ?

V prvom rade je potrebné poďakovať 
všetkým, ktorí sa volieb zúčastnili a zagratulovať 
víťazom.

Ako sme volili ? Jednoznačne stranícky, do 
zastupiteľstva sa dostali iba dvaja nezávislí 
kandidáti. /Mesto Martin: nezávislý primátor 
a 31  nezávislých poslancov./ Z toho vyplýva, 
že občianska spoločnosť v Novej Bani 
drieme. Účasť bola vyššia ako celoslovenský 
priemer, ale že by sme sa mohli pýšiť vysokou 
návštevnosťou volebných miestností v meste, 
to sa povedať nedá.

Primátorom sa stal mladý Mgr. Ján Havran, 
ktorému je potrebné zaželať šťastnú ruku 
pri výbere spolupracovníkov, dobré uši, aby 
počúval aj svojich oponentov, bystrý úsudok, 
aby mu bolo jasné, že musí slúžiť a vládnuť 
súčasne, slúžiť občanom a vládnuť úradníkom 
mestského úradu, čo vôbec nie je ľahké. Snáď 
aj trošku šťastia, aby sa spiaca krásavica, 
akou Nová Baňa bezpodmienečne je, konečne 
zobudila.

Keď spočítame hlasy najlepších straníckych 
kandidátov za poslancov a porovnáme ich 
so ziskom dvoch najlepších kandidátov 
na primátora, môžeme vysloviť niekoľko 
zaujímavých myšlienok, aj keď som si vedomý 
určitých zjednodušení. Kandidát Smeru-SD 
získal 1576 hlasov, súčet jeho najlepších 
spolustraníkov je 1287 hlasov, rozdiel je 
289. Kandidát pravicovej koalície pán Zima 
získal 1403 hlasov a súčet hlasov najlepších 
pravicových kandidátov na poslancov je 1073, 
rozdiel je 330. Z týchto čísiel mi vyplývajú 
nasledovné uzávery:

a, ľavicový volič je disciplinovanejší a 
stranícky poslušnejší,

b, pravicový volič je menej poslušný, možno 
viac používa svoj vlastný rozum,

c, pán Zima získal viac hlasov z ľavicového 
košiara či skôr od občanov politicky 
nevyhranených.

Medzi poslancami jednoznačne zvíťazil 
nezávislý kandidát pán Peter Forgáč, ktorý 
získal 59,6% a ako jediný sa dostal nad 50% 
získaných hlasov, zaujímavé, že by lepšia 
vyhliadka do budúcnosti? Výsledky ostatných 
sa pohybovali od 26,4% do 43,7%. Je však 
nutné konštatovať, že teoretická šanca na 
zvolenie nebola vo všetkých obvodoch rovnaká 
a pohybovala sa od 17,6% v druhom volebnom 
obvode po 33,3% v prvom a šiestom obvode. 
Všetci zvolení poslanci túto teoretickú hranicu 
prekročili. Výška teoretickej hranice závisí 
od počtu kandidujúcich občanov a od počtu 
volených poslancov v každom obvode.

Posedenie seniorov 
pri stromčeku

Mestský klub dôchodcov v Novej Bani 
usporiadal v decembri spoločenské posedenie 
členov pri vianočnom stromčeku.

Prítomných privítala pani A. Medzihradská, 
predsedkyňa MsKD s tým, že sme si prišli 
spoločne zaspomínať na vianočné zvyky a 
tradície. Veď Vianoce sú sviatky plné lásky, 
pokoja a porozumenia obklopené rodinnou 
pohodou. Súčasne zaželala všetkým dobré 
zdravie a spokojnosť v roku 2011.

Pekným vianočným programom a 
recitáciami vystúpila spevácka skupina 
JESIENKY pod vedením pani Ing. Zalaiovej, za 
doprovodu harmonikára pána Ctibora Šályho.

Posedenie bolo pre všetkých pekným 
zážitkom, bolo spojené s občerstvením a nieslo 
sa v duchu príjemnej vianočnej atsmoféry. 

Členka rady MsKD e.v.

3. 12. 2010 – účasť na odovzdávaní Ceny 
predsedu BBSK vo Zvolene
5. 12. 2010 – Ľadové medvede na Tajchu
10. 12. 2010 – slávnostné zasadnutie 
Občianskej informačnej komisie SE-EMO
- slávnostné odovzdávanie  plakiet Prof. 
MUDr. Jánskeho bezpríspevkovým darcom 
krvi v obradnej sieni mesta
13. 12. 2010 – koncoročné zasadnutie Rady 
Záujmového reg. združenia miest a obcí 
Mochovce
- valné zhromaždenie Msl s.r.o., zhodnotenie 
hospodárenia za prvých 10 mesiacov roka 
2010 a schválenie plánu nákladov a výnosov 
na rok 2011
22. 12. 2010 – prijatie žiakov ZŠ J. Zemana 
s vianočnými koledami a vinšmi v novo 
zariadenej miestnosti  v podnikateľskom 
centre
27. 12. 2010 – valné zhromaždenie MsBP 
– prerokovanie návrhu plánu nákladov a 
výnosov na rok 2011

Ďalej si treba povedať, že Novobančania 
sú veľmi citliví na „cudzích“ kandidátov vo 
svojich volebných obvodoch, kde ani jeden 
„cudzí“ neprešiel. To je signál pre politické 
strany, aby hľadali vhodných kandidátov v 
každom volebnom obvode a nespoliehali sa na 
všeobecne „známe“ mená.

Čo ma po týchto voľbách zarazilo a čo 
som si doteraz nevšímal, je, že nemáme 
všetci rovnakú možnosť ovplyvniť zloženie 
zastupiteľstva mesta. Ja som si istý, že zákon 
porušený nebol, je to samozrejme problém 
morálny. Keď si pozrieme jednotlivé volebné 
obvody, tak zistíme, že občan Bukoviny a 
Starej Huty volí len jedného poslanca, občan 
Štálov, prvého a štvrtého volebného obvodu 
volí dvoch poslancov, kým občania druhého 
a tretieho obvodu volia troch poslancov, čiže 
hlas voliča obvodov č.2 a č.3 má trojnásobnú 
hodnotu ako hlas občana Bukoviny a Starej 
Huty. Z tohto hľadiska nie je pritom zaujímavé, 
koľko občanov jeden poslanec reprezentuje. Ale 
ani toto kritérium nie je pre všetkých občanov 
rovnaké. Najlepšie sú na tom občania periférie, 
kde na jedného poslanca prípadá od cca 230 do 
300 občanov. V centrálnej časti mesta sa toto 
číslo pohybuje od cca 500 do 570 občanov na 
jedného poslanca. Ako z tejto morálnej dilemy 
vykľučkovať. Ak to zákon umožňuje, je potrebné 
vytvoriť z celého mesta jeden volebný obvod a 
každý občan by volil, teda mohol by zakrúžkovať 
až 13 poslancov.

 Druhé riešenie je vytvoriť päť volebných 
obvodov, v každom by sa volili traja poslanci a 
tým by sa počet poslancov zvýšil na 15 alebo 
urobiť tri volebné obvody v každom by sa volili 
traja poslanci a počet poslancov by sa znížil na 
9. 

Mne sa najviac páči návrh s voľbou 13 
poslancov. Počet volebných miestností by 
mohol ostať zachovaný. Tiež si myslím, že už 
nie je potrebné deliť Novú Baňu na perifériu a 
centrálnu časť, keďže postupná výstavba spája 
historické centrum so svojimi osadami.

Zobudí sa nám občianska spoločnosť alebo 
to bude ako doteraz, že necháme mestských 
„konšelov“, aby si robili, čo chcú? Ideálny stav 
by bol taký, že by sa zasadnutia mestského 

zastupiteľstva museli pre veľkú účasť občanov 
konať v kinosále alebo v centre voľného času. 

DOBRÉ RÁNO, NOVOBANČANIA!!!
                          Mgr. Ladislav SOBOTKA,

 bývalý člen skupiny Bradlo Daň z nehnuteľností
Správca dane z nehnuteľností oznamuje 

daňovníkom, že daňové priznania k dani 
z nehnuteľností na rok 2011 podávajú 
len tí daňovníci, ktorí majú v porovnaní s 
rokom 2010 nejakú zmenu vo vlastníctve 
nehnuteľností (kúpa, predaj, darovanie, 
dedičstvo, zmena účelu využitia, vydanie 
staveb. povolenia, kolaudácia a pod.) Daňové 
priznanie je potrebné podať najneskôr do 31. 1. 
2011 v Mestskom úrade v Novej Bani, č. dverí 
18, kde si môžu prevziať aj tlačivá daňového 
priznania. Tlačivá je možné si stiahnuť aj na 
internetovej stránke mesta v sekcii Ako vybaviť. 
Tým daňovníkom, u ktorých zmeny nenastali, 
bude daň na rok 2011 vyrubená a v priebehu 
mesiaca apríl budú doručené platobné výmery 
bez povinnosti podávať daňové priznanie. 

FO

Poplatok za komunálne 
odpady na rok 2011

Správca poplatku za komunálne odpady 
a drobné stavebné odpady týmto vyzýva 
všetkých podnikateľov a právnické osoby, ktorí 
majú zriadenú prevádzku na území mesta, 
aby si v termíne do 31. 1. 2011 nahlásili všetky 
zmeny potrebné pre správne určenie výšky 
vyrubeného poplatku na rok 2011. Zmeny 
sa týkajú priemerného počtu zamestnancov, 
zmeny obchodného mena, sídla prevádzky a 
vzniku alebo zániku prevádzky. 

Zároveň vyzýva občanov mesta na 
doloženie dokladov k uplatneniu úľavy na 
študentov, resp. doloženia dokladov o pobyte 
osôb a platení poplatku v inom meste do 31. 
3. 2011.  
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Ak máte záujem odoberať náš mesačník aj v r. 2011, 
môžete si ho predplatiť poštovou poukážkou na 
adrese: Mesto Nová Baňa, Inf. centrum, Námestie 
slobody 1, 968 01 Nová Baňa alebo osobne v 
Informačnom centre mesta Nová Baňa do 5. 2. 2011.
Predplatné na r. 2011 je 9 Eur s poštovným. Pokiaľ 
dôjde k zvýšeniu poštovného počas r. 2011, bude 
toto zvýšenie doúčtované poštovou poukážkou.

Ďakujeme za vašu čitateľskú priazeň.
Redakcia NN

Vianoce, tak trochu inak …

Vo štvrtok na obed primátorka 
mesta Mgr. Anna Miháliková 
pripravila na tržnici kapustnicu 
a ovocné balíčky pre ľudí, ktorí 
bohužiaľ nemôžu zažiť čaro 
prestretého štedrovečerného 
stola a pochutnať si na typických 
vianočných jedlách so svojimi 
blízkymi.

Kapustnica všetkým veľmi 
chutila. Bezdomovci túto iniciatívu 
veľmi ocenili a boli vďační, že 
aj počas predvianočného zhonu 

sa našiel niekto, kto myslel aj na 
nich. Veríme, že primátorka týmto 
položila základy novej tradície v 
našom meste.

Mesto Nová Baňa pripravuje 
dokument „Komunitný plán“, 
ktorého súčasťou bude aj pomoc 
občanom bez domova. Na jar 
je plánovaný zber obnoseného 
oblečenia a časť z neho bude 
vyčlenená práve pre takýchto ľudí.

MsÚ, SO – Mgr. Ľudmila 
Rajnohová 

foto: m.z.

Milí Novobančania
V uplynulom roku bol novelizovaný zákon O obecnom zriadení, 

ktorý dáva primátorom väčšie právomoci. Môžu si menovať zástupcu, 
určiť organizačnú štruktúru mesta bez ohľadu na názor zastupiteľstva. To 
sú privilégiá, o ktorých mohli predstavitelia miest doteraz „snívať“. Nový 
primátor má teraz inú pozíciu a dúfam, že ju múdro využije. 

Novozvolené zastupiteľstvo má pred sebou veľa dôležitých úloh. 
Schváliť dokumenty (Štatút mesta, nakladanie s majetkom mesta), 
ktoré predošlé neschválilo. Čaká ho voľba nového kontrolóra mesta a 
ja verím, že zdatného, ochotného pomáhať chybám predchádzať, nielen 
pochybenia hľadať.

Počas svojho pôsobenia som mala možnosť vypočuť si rôzne názory 
na hospodárenie mestských lesov. Po nástupe do funkcie, rovnako aj v 
závere, som si porovnala ich výsledky s inými lesmi. Toto porovnanie ma 
uspokojilo, najmä keď ich príspevok mestu je vyšší, ako z porovnateľnej 
rozlohy lesov iných miest v okolí. Zrejme je to sféra veľmi lukratívna, 
najmä pre niektorých „záujemcov“, no verím, že zastupiteľstvo bude 
prípadné „zaujímavé“ ponuky rozumne zvažovať.

Keďže som nekandidovala na post primátorky, odchádzam z 
úradu bez emócií, ktoré by mohli vyplynúť z prípadného pocitu prehry, 
odchádzam, lebo som sa tak vopred rozhodla. Na rozlúčku, namiesto 
silvestrovského ohňostroja pribudla v komunitnom parku, pri Kostole sv. 
Alžbety, nová sponzorská zostava. Som presvedčená, že deťom poslúži 
pre radosť dlhšiu dobu, ako salvy ohňostroja.

Ešte raz ďakujem občanom, pracovníkom úradu, poslancom, 
riaditeľom mestských organizácií, škôl, zástupcom firiem, podnikateľom 
za spoluprácu a pomoc pri riešení problémov, presadzovaní aktivít a 
plánov v prospech nás všetkých, ktorí žijeme v tomto peknom meste. 
Svojmu nástupcovi želám, aby sa mu podarilo naplniť, čo sľúbil.  
Zastupiteľstvu - múdre rozhodovanie. Prajem všetkým lepší zajtrajšok, 
prosperitu, aby mesto lákalo nielen vyše 350 chalupárov, ale aj ďalších 
návštevníkov, pre ktorých sa za 4 roky rozšírili služby, no treba pre nich 
pripraviť aj ďalšie lákadlá na predĺženie ich pobytu u nás.

Milí Novobančania, v novom roku Vám želám veľa fyzického 
a duševného zdravia, spokojnosť a svornosť rodinám, úspech 
rozhodnutiam a vieru v každodennom bytí, úctu, toleranciu, 
optimizmus a lásku Vašich blízkych i priateľov.

Anna Miháliková

(dokončenie zo str. 1)

Poďakovanie
V mene rodičov a vedenia Materskej školy Nábrežná 2 sa 

touto cestou chcem poďakovať Mestským lesom Nová Baňa s. 
r. o., ktoré sponzorsky dodali do našej škôlky 4 kusy vianočných 
stromčekov. Najväčšiu radosť z nich mali naše deti, ktoré si za 
pomoci paní učiteliek tieto stromčeky samy ozdobili. Stromčeky 
nielen skrášlili triedy našich detí, ale vďaka nim sa škôlkou šírila 
príjemná vôňa lesa a umocňovala tak atmosféru blížiacich sa 
Vianoc. 

Róbert Müller
predseda rady školy
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Beseda
s Evitou

Dňa 26. novembra sa konala 
v našej knižnici beseda s úžasnou 
osôbkou, s pani spisovateľkou 
Evitou Urbaníkovou. Je to veľmi 
milá a skromná žena. Keďže je 
majiteľkou vydavateľstva, opýtala 
som sa, podľa čoho vyberá 
rukopisy do vydania.

„V prvom rade ma to musí 
zaujať, musí to vyzerať ako fakt 
prežité, niečo, čo môže byť reálne. 
Musí ma to chytiť za srdce. Do 
vydavateľstva nám chodí strašne 
veľa rukopisov a hľadáme tie, ktoré 
nás nadchnú, a ktoré pošleme do 
vydania.“

Prečo ste sa rozhodli pre 
vlastné vydavateľstvo?

„Dôvod bol ten, že mi odmietli 
vydať jednu moju knihu. Bola som 
taká sklamaná, ale zároveň ma to 
aj nabudilo, že som sa rozhodla a 
vydala som si ju sama. Prišla som 
do banky, povedala som im, že 
chcem úver a oni - jasné, a bolo. 
Samozrejme také ľahké to zase 
nebolo, ale neľutujem tento krok.

Máte teraz niečo prichystané 
do vydania?

„Áno, viac noviniek, ktoré sa 
chystáme vydať tak začiatkom jari, 
viac ale neprezradím.“

Tak to je len kúsok rozhovoru 
z besedy, ktorá bola veľmi 
veselá, keďže Evita nemala 
problém hovoriť o čomkoľvek. 

Besedujúci návštevníci vytvorili 
svojimi otázkami debatu, a tak 
sme sa dozvedeli aj všeličo z jej 
súkromia. O tom, že je to úspešná 
spisovateľka, svedčí aj fakt, že 
miestnosť praskala vo švíkoch a 
niektorí museli debatu sledovať, 
len spoza dverí. 

Týmto by som sem chcela 
poďakovať firme Noba za 
reklamné plagáty, zlatníctvu Jantár 
za krásny darček-šperk pre Evitu 
a samozrejme, dať možnosť aj 
druhým podnikateľom podporiť 
nás v tejto činnosti, aby sme aj 
v budúcnosti mohli organizovať 
takéto besedy.

Text a foto: A.J.

Vianočný koncert žiakov ZUŠ

Vianočný koncert žiakov Základnej umeleckej školy v Novej Bani sa 
uskutočnil v kine Vatra 16. decembra. Dvadsaťosem vystúpení, v ktorých 
sa predstavilo viac ako 50 účinkujúcich, bolo príjemným zážitkom pre 
všetkých poslucháčov, ktorí si ešte v predvianočnom čase našli čas na 
zastavenie v uponáhľanom zhone všedných dní. Sólový i skupinový spev, 
koledy, tanečné, vianočné piesne ocenilo publikum vďačným potleskom. 
Nielen spev, ale aj hru na viacerých hudobných nástrojoch nám predviedli 
talentovaní mladí hudobníci. Korepetíciami pomáhali deťom učitelia ZUŠ. 

Celým programom nás hovoreným slovom sprevádzali Veronika Garajová 
a Roman Kocian. Záver patril všetkým prítomným, kedy si spoločne s 
Detským dychovým orchestrom zaspievali najznámejšiu koledu Tichá 
noc, svätá noc. Text a foto: m.z.

INZERCIA

INZERCIA
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Aj do nášho mesta zavítal 6. 12. 2010 svätý Mikuláš so svojimi 
pomocníkmi anjelikom a čertami. Spoločne s detičkami rozsvietil 
vianočný stromček. Malí škôlkári a školáci spievali vianočné pesničky a 
prednášali básničky za čo ich Mikuláš obdaroval sladkým prekvapením. 
Mamičky a oteckovia sa mohli zohriať pri varenom vínku či vianočnom 
punči a kúpiť si malé darčeky s vianočným motívom.

Text a foto: I.L

Európsky poľnohospodársky fond pre rozvoj 
vidieka: Európa investujúca do vidieckych oblastí.

Ekonomické kalkulácie, rentabilita chovu včiel a význam včelích 
produktov pre zdravie človeka, boli informácie, ktoré odzneli na 
bezplatnej besede, ktorá sa uskutočnila dňa 15. decembra v Centre 
voľného času v Novej Bani.  Učiteľ včelárstva - Mgr. Ján Píš - predseda 
Základnej organizácie Slovenského zväzu včelárov v Novej Bani, zaujal 
prítomných svojou prednáškou o chove včiel. Včelárstvo je odbor, ktorý  
okrem hospodárskeho úžitku  prispieva aj k prospešnému tráveniu 
voľného času a rozvoju vzťahu k prírode. 

Besedu zorganizovalo Združenie ENVIRA v rámci projektu Roľnícke 
informačné centrum. 

Ďakujeme za vašu účasť!

Kancelária Roľníckeho informačného centra , Bernolákova 11, Nová Baňa, 
t. č.: 045/38 101 40, 0911/743 181.
Zriaďovateľ: Združenie ENVIRA, www.ric.meu.zoznam.sk,
                                                   RIC.kancelaria@gmail.com

Začíname včeláriť - nebojme sa včiel

EXKURZIA DO 
NOVOBANSKEJ PEKÁRNE

„Chlieb náš každodenný...“ je jednou z vecí, bez ktorých si náš život 
ani nevieme predstaviť. Považujeme ho za samozrejmosť, ktorá v našom 
domove vždy bola, je a aj bude, a preto si ho zvyčajne nevážime tak, ako 
by sme mali. V rámci nášho komunitného centra, sme si pripravili pre 
našich žiakov exkurziu, ktorá sa konala v piatok 26. 11. 2010 o 15.00 hod 
v pekárni v Novej Bani. Naše centrum je zriadené na základe projektu, 
ktorý mesto zrealizovalo a to pod názvom „Nízkoprahové komunitné 
centrum pre deti a mládež.” Projekt je finančne podporovaný z Úradu vlády 
Slovenskej republiky. Cieľom exkurzie bolo ukázať celý výrobný proces a 
chod pekárne. Zúčastnili sa jej žiaci 9. ročníka zo Základnej školy Jána 
Zemana a zo ZŠ sv. Alžbety, mládež z Detského domova a z DSS Hrabiny. 
Žiaci sa oboznámili s prípravou cesta, jeho spracovaním, formovaním, 
pečením a expedovaním. Sami si ručne vyskúšali jeho výrobu, tvarovanie 
a zároveň sa pýtali na veci, ktoré ich zaujímali. Odborný výklad nám 
zabezpečila Mariana Bušková. Žiaci si odniesli nielen chutné pečivo, ale 
samozrejme aj poznanie, že práca pekára je veľmi náročná, vyžaduje si 
fyzickú kondíciu, znalosti, že chlieb je výsledkom ťažkej a poctivej práce. 
Chceli by sme sa srdečne poďakovať majiteľovi pekárne Jánovi Gundovi, 
ktorý bol veľmi ochotný a umožnil sprostredkovanie exkurzie, zároveň 
vyjadrujeme poďakovanie pani Mariane Buškovej za odborný výklad.

text a foto: Bc. Lucia Spurná

Betlehemy z Novej Bane na výstave 
v partnerskom meste Mimoň

Naše partnerské mesto Mimoň usporiadalo v adventnom a vianočnom 
čase 2. výstavu betlehemov. 

V prekrásnych a dôstojných priestoroch mestského múzea boli 
vkusne naaranžované paličkované, vyrezávané, perníkové či papierové 
betlehemy. Medzi nimi nechýbali ani betlehemy z Novej Bane, ktoré na 
výstavu zapožičali ochotní obyvatelia Novej Bane a Denné centrum DSS 
Hrabiny.

Mesto Nová Baňa preto aj touto cestou ďakuje všetkým, ktorí 
zapožičali exponáty, a tak mohli návštevníci v meste Mimoň obdivovať 
novobanské betlehemy.

Ľ. Rapčanová



NOVOBANSKÉ NOVINY6 JANUÁR 2011

Voľba hlavného kontrolóra

Mestské zastupiteľstvo mesta Nová Baňa
v zmysle § 18a zákona SNR č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení 

v znení neskorších predpisov a v súlade s Uzneseniami Mestského 
zastupiteľstva mesta Nová Baňa č. 8/2011 a č. 10/2011 zo dňa 11. 
januára 2011
a) vyhlasuje

deň konania voľby hlavného kontrolóra na deň 10. marca 2011
b) určuje 

pracovný úväzok v rozsahu 0,7 pracovného úväzku
c) ustanovuje 

podrobnosti o spôsobe a vykonaní voľby hlavného kontrolóra Mesta 
Nová Baňa a náležitosti prihlášky takto:
Predpoklady na výkon funkcie hlavného kontrolóra a náležitosti 
prihlášky:
• Kvalifikačné a iné predpoklady:

- minimálne úplné stredné vzdelanie,
Výhodou je:
- vysokoškolské vzdelanie II. stupňa ekonomického, právnického 

alebo technického smeru,
• Ďalšie predpoklady:

- min. 5 ročná prax v oblasti ekonomickej, právnickej alebo technickej
- znalosť právnych predpisov z  oblasti finančnej kontroly, 

účtovníctva, rozpočtovníctva, daní, obchodného práva a samosprávy,
- bezúhonnosť kandidáta,
- spôsobilosť na právne úkony v plnom rozsahu,
• Písomná prihláška kandidáta musí obsahovať:
- meno, priezvisko, titul, dátum narodenia, bydlisko, kontakt (mail, 

telefón),
- písomný súhlas kandidáta so zverejnením osobných údajov na 

účely vykonania voľby ,
- doklad o najvyššom dosiahnutom vzdelaní – stačí predložiť jeho 

úradne overenú fotokópiu,
- podrobný profesijný životopis s  prehľadom doterajšej praxe a  s 

uvedením vykonávanej pracovnej pozície,
- výpis z registra trestov nie starší ako 3 mesiace,
- čestné vyhlásenie o spôsobilosti na právne úkony.

• Termín ukončenia podávania prihlášok: 23. februára 2011 do 
12.00 hod.
• Prihlášky je potrebné doručiť poštou alebo osobne na adresu Mestský 
úrad v Novej Bani, Námestie slobody 1, 968 26 Nová Baňa. Na obálke 
je potrebné vyznačiť „Voľba HK – Neotvárať“ a meno s adresou 
odosielateľa. Za deň doručenia sa bude považovať deň uvedený v 
odtlačku prezentačnej pečiatky MsÚ v Novej Bani.
Spôsob vykonania voľby:
• Voľba hlavného kontrolóra sa uskutoční tajným hlasovaním poslancov 
na zasadnutí Mestského zastupiteľstva v Novej Bani.
• Otváranie obálok a kontrolu splnenia podmienok vykoná prednostka 
mestského úradu za prítomnosti primátora mesta a členov komisie pre 
voľbu hlavného kontrolóra ustanovenej mestským zastupiteľstvom dňa 
28. februára 2011 o 11.00 hod. v zasadačke mestského úradu.

O výsledku spíše prednostka Mestského úradu Nová Baňa 
zápisnicu, ktorú podpíšu všetci prítomní, a ktorá sa bude predkladať 
do zastupiteľstva ako príloha k materiálu o voľbe hlavného kontrolóra. 
Zápisnica musí obsahovať najmä údaj o tom, koľko obálok bolo v 
stanovenom termíne doručených a menný zoznam kandidátov, ktorí 
splnili a ktorí nesplnili stanovené podmienky. 
• Každý kandidát na hlavného kontrolóra, ktorý splní podmienky, bude 
písomne pozvaný na zasadnutie mestského zastupiteľstva dňa 10. 
marca 2011 a bude mať právo vystúpiť na tomto rokovaní zastupiteľstva 
v rámci bodu ,,Voľba hlavného kontrolóra “ v časovom rozsahu max. 5 
min.

Kandidát na hlavného kontrolóra, ktorý nesplnil stanovené 
podmienky, bude o tejto skutočnosti písomne informovaný do 5-tich dní 
odo dňa otvorenia obálok.
• Na zvolenie hlavného kontrolóra je potrebný súhlas nadpolovičnej 
väčšiny všetkých poslancov mestského zastupiteľstva.
• Ak ani jeden z  kandidátov takú väčšinu nezíska, ešte na tom istom 
zasadnutí zastupiteľstva  sa vykoná druhé kolo volieb, do ktorého 
postúpia dvaja kandidáti, ktorí získali v prvom kole volieb najväčší 
počet platných hlasov. V prípade rovnosti hlasov do druhého kola volieb 
postupujú všetci kandidáti s najväčším počtom platných hlasov.
• V druhom kole volieb je zvolený ten kandidát, ktorý získal najväčší 

počet platných hlasov. Pri rovnosti hlasov v druhom kole volieb sa 
rozhoduje žrebom.

Dňa 11. januára 2011 
nastala zmena vo vedení 
mesta Nová Baňa  na základe 
rozhodnutia občanov v 
novembrových komunálnych 
voľbách. 

Na slávnostnom 
ustanovujúcom zasadnutí 
mestského zastupiteľstva po 
vyhlásení výsledkov volieb do 
orgánov samosprávy v Novej 

Primátor a poslanci zložili sľub

Bani zložil sľub novozvolený 
primátor Mgr. Ján Havran. 
Následne zložili sľub štyri 
poslankyne a deväť poslancov 
novozvoleného  mestského 
zastupiteľstva na roky 2011 – 
2014. V príhovore Mgr. Ján Havran 
poďakoval bývalej primátorke a 
poslancom za všetko pozitívne, čo 
pre naše mesto a nás všetkých v 
predchádzajúcom štvorročnom 
období urobili. Zároveň všetkým 

pripomenul, že našou najväčšou 
spoločnou úlohou bude obnoviť 
dôveru občanov k samospráve.

Slávnostné zasadnutie bolo 
prerušené prestávkou a potom 
pokračovalo pracovnou časťou 
podľa programu.

Text: Mgr. Jana Holá,
 prednostka MsÚ

Foto: Mária Zalaiová
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Informácia o voľných 
pracovných miestach 

na MsÚ Nová Baňa
Mesto Nová Baňa v zmysle § 6 zákona č. 552/2003 Z. z. o výkone 

práce vo verejnom záujme v znení neskorších predpisov týmto 
informuje o voľných pracovných miestach na Mestskom úrade v Novej 
Bani:

Názov funkcie:
Samostatný odborný referent pre správu majetku mesta

Rozsah pracovného úväzku:
Plný úväzok 1,0

Organizačný útvar:
Oddelenie správy mestského majetku a podnikateľskej činnosti 

Neodpustiteľné kvalifikačné predpoklady:
Ukončené úplné stredné vzdelanie, zameranie technické, prípadne 

ekonomické

Iné kritériá a požiadavky:
• odborná prax v oblasti najmenej 3 roky,
• znalosť príslušných právnych predpisov v oblasti samosprávy (zákon 
č. 138/1991 Zb. o majetku obcí v znení neskorších predpisov, zákona 
č. 162/1995 Z.z. o katastri nehnuteľností a o zápise vlastníckych práv 
k nehnuteľnostiam (katastrálny zákon) v znení neskorších predpisov, 
zákona č. 116/1990 Zb. o nájme a podnájme nebytových priestorov 
v znení neskorších predpisov, zákon č. 369/1990 Zb. o obecnom 
zriadení v znení neskorších predpisov),
• ovládanie PC (Microsoft Office, internet)  – úroveň pokročilá,
• organizačné a komunikačné zručnosti, zodpovednosť, samostatnosť, 
flexibilnosť, kreatívnosť, 
• vodičský preukaz skupiny B.

Výhodou je:
• skúsenosti z oblasti práce vo verejnej správe.

Zoznam požadovaných dokladov:
• písomná žiadosť,
• osvedčený doklad o najvyššom dosiahnutom vzdelaní,
• výpis registra trestov nie starší ako 3 mesiace, 
• profesijný štruktúrovaný životopis,
• písomné vyhlásenie o zdravotnej spôsobilosti na výkon obsadzovanej 
pozície,
• písomný súhlas so spracovávaním svojich osobných údajov za 
účelom výberového konania v súlade s ustanoveniami zákona č. 
428/2002 Z.z. o ochrane osobných údajov,
• motivačný list.

Dátum a miesto podania žiadosti:
Písomné žiadosti spolu s požadovanými dokladmi môžete zasielať 

na adresu mestského úradu alebo osobne doručiť do podateľne 
Mestského úradu Nová Baňa, Námestie slobody č. 1, 968 26 Nová 
Baňa v termíne do 31. januára 2011 do 15,00 hod. Rozhodujúci je 
dátum na prezentačnej pečiatke. 

Na základe predložených žiadostí budú vybraní uchádzači pozvaní 
na osobný pohovor.

Kontakt pre poskytnutie informácií:
Mgr. Jana Holá,   prednostka MsÚ
Telefón: 045/6857378
e-mail: prednosta@novabana.sk

V Novej Bani, 12. januára 2011
 

Mgr. Ján Havran
primátor mesta 

Mesto Nová Baňa vyhlasuje
VÝBEROVÉ KONANIE

v zmysle § 5 zákona č. 552/2003 Z. z. o výkone práce vo verejnom 
záujme v znení

neskorších predpisov na obsadenie miesta

vedúceho oddelenia výstavby a životného prostredia MsÚ

1. Zamestnávateľ: Mesto Nová Baňa
2. Sídlo zamestnávateľa: Mestský úrad Nová Baňa, Námestie slobody 
č. 1, 968 26 Nová Baňa
3. Funkcia, ktorá sa obsadzuje výberovým konaním: 
    Vedúceho oddelenia výstavby a životného prostredia
4. Požadované kvalifikačné predpoklady a iné kritériá na výkon 
funkcie:
• ukončené vysokoškolské vzdelanie druhého stupňa, zameranie 
technické,
• odborná prax viac ako 3 roky,
• znalosť príslušných právnych predpisov (zákon č. 50/1976 Zb. 
o územnom plánovaní a stavebnom poriadku (stavebný zákon) v 
znení neskorších predpisov, zákon č. 135/1961 Zb. o pozemných 
komunikáciách (cestný zákon) v znení neskorších predpisov, zákon 
č. 315/1996 Z.z. o premávke na pozemných komunikáciách v znení 
neskorších predpisov, zákon č.223/2001 Z.z. o odpadoch  v znení 
neskorších predpisov, zákon č.17/1992 Zb. o životnom prostredí v 
znení neskorších predpisov, zákon č. 71/1967 Zb. o správnom konaní 
(správny poriadok) v znení neskorších predpisov, zákon č.369/1990 Zb. 
o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov),
5. Iné požiadavky:
• ovládanie PC (Microsoft Office, internet)  – úroveň pokročilá,
• riadiace a organizačné schopnosti, flexibilnosť, zodpovednosť, 
samostatnosť,
• vodičský preukaz skupiny B.
6. Výhodou je:
• prax v riadiacej funkcii.
7. Zoznam požadovaných dokladov:
• písomná prihláška do výberového konania,
• osvedčený doklad o najvyššom dosiahnutom vzdelaní,
• doklady o prípadnom ďalšom vzdelaní a odbornej spôsobilosti,
• výpis registra trestov nie starší ako 3 mesiace,
• profesijný štruktúrovaný životopis,
• písomné vyhlásenie o zdravotnej spôsobilosti na výkon obsadzovanej 
pozície, 
• písomný súhlas so spracovávaním svojich osobných údajov za účelom 
výberového konania v súlade s ustanoveniami zákona č. 428/2002 Z. z. 
o ochrane osobných údajov,
• motivačný list.

Dátum a miesto podania žiadosti o účasť na výberovom 
konaní:

Písomné prihlášky spolu s požadovanými dokladmi môžete zasielať 
v zalepenej obálke označenej „Výberové konanie – VŽP – neotvárať“ a 
uvedeným menom a adresou odosielateľa na adresu mestského úradu 
alebo osobne doručiť do podateľne Mestského úradu Nová Baňa, 
Námestie slobody č. 1, 968 26 Nová Baňa v termíne do 8. februára 
2011 do 12,00 hod. Rozhodujúci je dátum na prezentačnej pečiatke. 

Uchádzači, ktorí splnia kvalifikačné predpoklady a iné kritéria a 
požiadavky budú písomne pozvaní na výberové konanie najmenej 7 
dní pred jeho uskutočnením. Výberové konanie sa uskutoční formou 
pohovoru zameraného na znalosti v danej problematike.

Kontakt pre poskytnutie informácií:
Mgr. Jana Holá, prednostka MsÚ
Telefón: 045/6857378
e-mail: prednosta@novabana.sk

V Novej Bani, 12. januára 2011

Mgr. Ján Havran
primátor mesta 
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Vyhlásenie ankety o NAJLEPŠIEHO ŠPORTOVCA 
mesta Nová Baňa za rok 2010

Anketový lístok
Za najlepšieho športovca mesta Nová Baňa v roku 2010 

navrhujem: ........................................................................

Anketový lístok vyplnil:

Meno a priezvisko: ............................................................

Adresa: .............................................................................

Mesto Nová Baňa vyhlasuje anketu o titul „Najlepší športovec 
mesta Nová Baňa v roku 2010“. 

Na základe predložených návrhov športových klubov vám komisia 
kultúry, vzdelávania, mládeže a športu pri MsZ v Novej Bani predkladá 
nominantov na získanie tohto titulu. Máte možnosť vybrať jedného z 
kandidátov. Treba uviesť jeho meno na anketovom lístku a lístok odovzdať 
do 26. januára 2011 buď v Informačnom centre, v Mestskom úrade v 
kancelárii č. 3 alebo vhodiť do schránky umiestnenej vo  vestibule budovy 
Mestského úradu. Traja športovci, ktorí získajú najviac hlasov, budú s 
umiestnením na 1., 2. a 3. mieste vyhlásení za najlepších športovcov 
mesta roka 2010 na verejnom podujatí dňa 28. januára 2011 v kine Vatra. 
Veríme, že nielen početná športová verejnosť, ale aj ostatní čitatelia novín 
prispejú hlasovaním k tejto  forme vyhlásenia najlepšieho športovca mesta 
a sami sa tak stanú účastníkmi rozhodovania o rebríčku najlepších. Z 
odovzdaných anketových lístkov bude na uvedenom podujatí vylosovaný 
výherca vecnej ceny. Anketové lístky budú uznané len tie, ktoré budú na 
originálnom tlačive a bude v nich uvedené meno a adresa toho, kto lístok 
vyplnil.    

Mgr. Ľudmila Rajnohová

Nominácie najlepších športovcov za rok 2010

Anketový lístok
Za najlepšieho športovca mesta Nová Baňa v roku 2010 

navrhujem: ........................................................................

Anketový lístok vyplnil:

Meno a priezvisko: ............................................................

Adresa: .............................................................................

1. Kategória mladší žiak: Jakub 
Haspra 

Jakub začínal s futbalom na Malej 
Lehote a neskôr prestúpil do Novej 
Bane. Je talentovaný a strelecky 
disponovaný futbalista.  V súčasnosti 
je najlepším strelcom družstva 
mladších žiakov. Klub a mesto 
reprezentuje vo futbalových výberoch 
oblasti a kraja. Vďaka svojim 
futbalovým výkonom dostal sa aj do 
širšieho výberu kraja. Je predpoklad, 
že bude úspešným futbalistom aj vo 
vyšších vekových kategóriách. Pri 
jeho talente, vytrvalosti a záujme o 
futbal má pred sebou perspektívnu 
futbalovú budúcnosť.

2. Kategória starší žiak: 
Marek Pacalaj

Marek s futbalom začínal v 
našom mestskom futbalovom klube. 
S futbalom postupne prechádzal 
všetkými vekovými kategóriami. 
Štýlom hry sa z neho stal pilier obrany 
starších žiakov. Niekoľko krát nastúpil 
v majstrovských zápasoch aj vo vyššej 
vekovej kategórii a celkom úspešne. 
Marek je talentovaný futbalista. Ak 
bude svedomite a pravidelne trénovať, 
určite vyrastie z neho dobrý futbalista.

4. Kategória mladší dorastenci: 
Juraj Urblík

Juraj hráva pravidelne v družstve 
mladšieho dorastu,ktoé je účastníkom 
III. ligy Stredoslovenského futbalového 
zväzu. V družstve nastupuje vo väčšine 
prípadov v obrannej formácii na 
poste stopéra. V hre vyniká kvalitnou 
pozičnou hrou a dobrou rozohrávkou. 
V poslednom období nastupuje aj za 
družstvo staršieho dorastu. Má všetky 
predpoklady v budúcnosti stať sa 
kvalitným hráčom.

Jeho obľúbeným európskym 
futbalovým družstvom je FC Barcelona.

5. Matúš Bránik, 15 r. hokejista 
hokejového klubu Nová Baňa. Je 
študentom 1.ročníka strednej odbornej 
školy strojárskej v Leviciach. Hokeju 
sa venuje už od svojich štyroch rokov. 
Ako prvý najmladší Novobančan začal 
navštevovať 5.ročník športovej hokejovej 
triedy (ŠHT) v Leviciach , kde každý 
deň dochádzal aj so svojimi staršími 
kamarátmi. V súčasnosti hrá hokej za 9.r. 
ŠHT a dorast v Leviciach a tiež za náš 
hokejový klub, s ktorým získal za posledné 
tri sezóny 1. miesto v druhej lige žiakov. 
Matúš je veľký bojovník, hrá centra, má výborný cit na presnú prihrávku, 
vysokú úspešnosť pri vyhrávaní buly a dobré zakončenie útočnej akcie. 
Svojou kamarátskou povahou, aktívnym záujmom o tréningy a zápasy je 
určite vzorom pre mladších hokejistov.

3. Kategória starší dorastenci: 
Tomáš Bielik

Tomáš je hráčom družstva 
staršieho dorastu, ktoré je pravidelným 
účastníkom III. ligy Stredoslovenského 
futbalového zväzu. V mestskom 
futbalovom klube hráva od svojich 
piatich rokov. Je typom univerzálneho 
futbalistu, ktorý vie svoje danosti 
odovzdať v prospech kolekívu v 
obrannej ako aj v útočnej fáze. Pri 
hre vyniká dobrou strelou na bránku 
súpera a v prospech družstva kvalitným 
riešením herných situácií. 

Jeho obľúbeným hráčom je Cesc 
Fabregas a z európskych klubov Arsenal Londýn.
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Vianoce 2010 v ZŠ s MŠ Brehy
Pri príležitosti blížiacich sa sviatkov sa už tradične v Základnej škole 

s materskou školou v Brehoch 15. 12. 2010 konala tvorivá dielňa. Všade 
vládla predvianočná nálada, voňalo ihličie, svietil stromček a zneli vianočné 
koledy. Žiaci sa podľa záujmu prihlásili do rôznych pracovných skupín pod 
vedením skúsených odborníkov a remeselníkov. Pán Fiala vyrábal s deťmi 
hlinené výrobky, pani Bedenská zdobila vianočné perníky, ktoré upiekli žiačky 
našej školy, pani Drgoňová viazala s deťmi vianočné ikebany, pani Holá s 
dcérou vyrábali vianočné ozdoby z pediga, žiačky zo SOŠ v Novej Bani piekli 
vianočné oplátky. Do tvorivej dielne sa zapojili aj učitelia a vychovávateľky 
našej školy – p. učiteľka Liptáková, Drgoňová a Zigová. Pani učiteľka Miziová 
už tradične sa svojimi žiakmi varila vianočný punč.

Chceli by sme vyjadriť naše poďakovanie všetkým, ktorí sa akýmkoľvek 
spôsobom podieľali na príprave a priebehu tvorivých dielní.

Naše predvianočné aktivity pokračovali v stredu 22. decembra vianočným 
posedením pri stromčeku, ktoré bolo spojené s programom a odovzdávaním 
darčekov. Náš program sme ukončili prekvapením pre žiakov – lietajúcimi 
lampiónmi s napísaným vianočným želaním.

„Sú slová, ktoré nikdy nepovieme, sú chvíle, na ktoré nikdy nezabudneme 
a sú priatelia, na ktorých si stále, aj v tomto predvianočnom čase spomíname. 
Nech sú Vaše Vianoce plné pokoja, radosti a šťastia!“

Vedenie školy

OZNAM
ZŠ s MŠ v Brehoch oznamuje rodičom, že zápis do 1. 
ročníka bude 17. 1. 2011 o 10,00 hod v ZŠ Brehy.

6. Kategória muži: Peter Hudec
Peter Hudec je hráčom treťoligového 

družstva dospelých MFK Nová Baňa. 
Futbalovo vyrastal v Novej Bani v 
mládežníckych vekových kategóriách 
a družstve dospelých. Je ústrednou 
postavou mužstva dospelých. S jeho 
výkonom rastie hra celého mužstva. 
Na ihrisku vyniká skvelým neúnavným 
pohybom vďaka čomu vytvára pre 
svojich spoluhráčov dobré východiskové 
herné pozície. Má už za sebou bohaté 
futbalové skúsenosti. Niekoľko rokov 

hrával závodne futbal aj v zahraničí. Vo vzťahu k futbalom je príkladom 
pre ostatných spoluhráčov.

7. Monika Valachovičová : 
KARATE - 27-ročná zamestnankyňa 
DAS s. r. o. Tlmače sa venuje karate 
12 rokov. Je dlhoročná reprezentantka 
Slovenskej republiky a je držiteľkou 2. 
Danu. Je nesmierne skromná a veľmi 
vytrvalá, nezastavia ju žiadne prekážky. 
Je karatistkou telom aj dušou. Vo svojej 
zbierke má celkovo 96 medailí.

Najväčšie úspechy 2010:
Majsterka sveta WTKA KUMITE SHOBU 
SANBON INDIVIDUAL SENIORS 
WOMEN 19-35 OPEN - 53 KG
Majsterka sveta WTKA POINT KARATE 
INDIVIDUAL SENIORS WOMEN 19-35 
OPEN - 53 KG

Majsterka sveta WTKA KUMITE SHOBU IPPON INDIVIDUAL SENIORS 
WOMEN 18-35 OPEN - 65 KG
Majsterka sveta WTKA KUMITE SHOBU SANBON TEAM SENIORS 
WOMEN 19-40 OPEN 3
Majsterka sveta WTKA KUMITE SHOBU IPPON TEAM SENIORS 
WOMEN 18-35 OPEN 3 OPEN
Majsterka sveta WTKA POINT KARATE TEAM SENIORS WOMEN 19-40 
OPEN 3 OPEN
Bronzová medailistka z ME WKC KUMITE SHOBU SANBON SENIORS 
WOMEN -55kg
Viacnásobná medailistka z Majstrovstiev Slovenska a z domácich a 
zahraničných súťaží

8. Veronika Meleková : KARATE – 
17-ročná študentka SOŠ Žarnovica sa 
venuje karate 7 rokov. Je držiteľkou 1. 
kyu. Veronika je veselá vždy s dobrou 
náladou, je húževnatá a veľká bojovníčka 
so zmyslom pre kolektív. Má pred sebou 
potenciál napredovať vo svojej dobre 
rozbehnutej športovej kariére. Celkovo 
doposiaľ získala 98 medailí.

Najväčšie úspechy 2010:
Majsterka sveta WTKA KUMITE SHOBU 
SANBON INDIVIDUALJUNIORS WOMEN 
16-17-18 BLUE – BLACK - 53 KG
Vicemajsterka sveta WTKA KUMITE 

SHOBU SANBON TEAMJUNIORS WOMEN 16-17-18 OPEN 3
Majsterka sveta WTKA KUMITE SHOBU SANBON TEAMJUNIORS 
MIXED 16-17-18 OPEN 2 MEN – 1 WOMAN
Bronzová medailistka WTKA KUMITE SHOBU SANBON TEAM SENIORS 
WOMEN 19-40 OPEN 3 B
Vicemajsterka sveta WTKA POINT KARATE INDIVIDUAL JUNIORS 
WOMEN 16-17-18 OPEN - 53 KG
Majsterka sveta WTKA POINT KARATE TEAM JUNIORS WOMEN 16-
17-18 OPEN 3 OPEN
Vicemajsterka sveta WTKA POINT KARATE TEAMSENIORS WOMEN 
19-40 OPEN 3 OPEN B
Vicemajsterka sveta WTKA KUMITE SHOBU IPPON TEAMSENIORS 
WOMEN 18-35 OPEN 3 OPEN B
Bronzová medailistka z ME EGKF KUMITE SHOBU SANBON JUNIORS 
WOMEN -53kg
Mnohonásobná medailistka z domácich a zahraničných súťaží.

10. Tanečný pár Anežka 
Kočnerová a Ľuboš Greguš v tomto 
roku úspešne reprezentovali Novú 
Baňu na mnohých celoslovenských 
a medzinárodných súťažiach v 
tanečnom športe vo výkonnostnej 
triede C v štandardných a B v 
latinsko-amerických tancoch.

Za všetky spomeňme aspoň 
niektoré:

Modranský pohár –1. miesto
Pega Fun Dance Star -2. miesto

Pohár primátora mesta 
Ružomberok – 1. miesto 

9. Patrik Pittner je 24 ročný 
mladý človek, ktorého zaujímajú autá 
a všetko okolo nich. Je členom tímu 
KRHLA drag racing z Novej Bane. 
Úspešne reprezentuje mesto aj tím 
po celom Slovensku na tuningových 
zrazoch. V roku 2010 sa konalo na 
Slovensku 11 tuningových zrazov, 
z ktorých sa celkovo zúčastnil na 
9 pretekoch. Skončil vždy buď 
na prvom alebo druhom mieste. 
Vzhľadom na to dosiahol veľký 
úspech a vo veľkej konkurencii 
skončil celkovo na druhom mieste v 

šprintoch na ¼ míle v kategórii ASO na Slovensku. Za všetky víťazstvá 
spomenieme aspoň niektoré Bobcat power fest, Senica - 2. Miesto, II. 
Medzinárodný tuning zraz ,  Komárno – 1. miesto, Tuning zraz Rohožná 
2010, Brezno – 1. Miesto,  Tuning speed show, Trenčín – 1. Miesto. Na 
koncoročnom stretnutí bol vyhlásený za vicemajstra Slovenskej republiky 
v kategórii ASO.

11. Trinásťročna stolná tenistka Miriama 
Kršiakova od prvého septembra je hráčkou 
SKST Topoľčany. Je reprezentantka 
Slovenska kadetov. Najväčšie úspechy v roku 
2010: Víťazka Slovenského pohára mladších 
žiačok, majsterka Slovenska vo dvojhre, 
štvorhre, miešanej štvorhre mladšieho žiactva, 
majsterka Slovenska družstiev mladších 
žiačok. Na majstrovstvách Slovenska 
dorastencov obsadila vo dvojhre tretie miesto.
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V tomto roku si pripomíname...
Milí čitatelia, tak ako sme sľúbili v 
decembrovom čísle uverejňujeme 
pokračovanie výročí udalostí, či osobností, 
spojených s Novou Baňou, ktoré si v roku 
2011 pripomíname. Po vymenovaní tých 
starších sme sa zamerali na výročia z 
obdobia mladšieho ako 200 rokov.

195 rokov
1816 – mesto postihla veľká prietrž mračien. Príval vody odniesol mosty, 
spretŕhal hate, zdemoloval vodovod, podmyl cesty, zničil viacero domov a 
úrodu v sadoch i na poliach. O život prišlo niekoľko obyvateľov.
190 rokov
1821 – 21. marca sa narodil v Banskej Hodruši sochár Jozef Neuschl – 
Faragó, autor Trojičného stĺpa v Novej Bani.
185 rokov
1826 – na nariadenie školského inšpektora bola v meste v záujme 
vzdelávania dievčat zriadená aj dievčenská trieda a určená učiteľka 
Barbora Sperkeová.
180 rokov
1831 – v tomto roku pracovalo v banských závodoch v Novej Bani 150 
robotníkov.
1831 – epidémia cholery 
zachvátila celé Uhorsko. 
V našom meste sa prvý 
prípad vyskytol až 23. 8. 
Do konca roka z celkového 
počtu chorých (69) umrelo 37 
obyvateľov Novej Bane.
170 rokov
1841- sa v našom meste narodil 
právnik Jozef Tarkovich, ktorý 
sa pred 125 rokmi (1866) stal 
štátnym tajomníkom. Zaslúžil 
sa i o rozvoj rýchlopisu v 
Uhorsku.
1841 – 19. novembra sa v 
Bzenici narodil polyhistor 
Andrej Kmeť, ktorý pri svojej 
vedeckej práci spolupracoval 
aj s Novobančanmi ako boli 
Karol Dodek a Štefan Wolf – 
Kňazolúcky. 
160 rokov
1851 – boli banské závody Althandel, František a Terézia pričlenené k 
banskému závodu Hornej Bíberovej štôlne na Vindšachte.
145 rokov
1866 – v prvých januárových dňoch vzniklo v Novej Bani bratstvo 
Nepoškvrneného počatia Panny Márie, ktoré malo 60 členov. Jeho cieľom 
bolo priviesť ľudí na cestu dobrých mravov a prispievať na východné 
misie.
1866 – bola pri novobanskom promaďarsky orientovanom spolku Kasíno 
založená knižnica, ktorá postupne vzrástla na 600 zväzkov. V tomto 
roku bolo postavené v tanečnej sále Kasína aj javisko na divadelné 
predstavenia.
140 rokov
1871 – novobanské bane si prehliadli komorský gróf Dionýz Medňanský, 
sekčný radca Péch a banský radca Rónay, aby určili ďalšie perspektívy. 
Závery z pochôdzky boli negatívne.
1871 – bola postavená na Kamenárskej ulici socha sv. Vendelína.
135 rokov
1876 – 2. septembra bolo na slávnostnom župnom zhromaždení dovtedy 
nezávislé slobodné kráľovské mesto Nová Baňa spolu s Kremnicou 
začlenené do Tekovskej župy.
130 rokov
1881 – bol v Novej Bani založený Dobrovoľný požiarny spolok a začala sa 
história organizovaného boja proti požiarom.
1881 – mesto dalo zrenovovať vstup do Kostola sv. Alžbety
1881 – 19. mája bol novobanský farár A. Peťko prijatý na audiencii u 
korunného princa Rudolfa ako vyslanec Tekovskej stolice a pozvaný bol 
aj na slávnostnú večeru pri príležitosti princovej sobášnej slávnosti.

(pokračovanie na str. 11)

1881 – 13. decembra bola v Novej Bani zriadená telegrafná stanica.
125 rokov
1886 – 21. februára bola založená Novobanská ľudová banka so 
základným kapitálom 14 000 zlatých.
1866 – po ukončení šetrenia banskobystrický biskup Štefan Moyzes 
vyhlásil pútnické miesto Kohútovo za milostivé.
120 rokov
1891 – 2. augusta schválila Tekovská župa stanovy novobanských 
požiarnikov. Mestská rada v Novej Bani sa uzniesla, že ich každoročne 
podporí sumou 120 korún.
1891 – v Novej Bani kaplánoval Jozef Martinček (1855-1937), 
spoluzakladateľ Slovenskej ligy v Amerike, Slovenskej katolíckej matice 
a niekoľkých slovenských osád v Amerike. Bol signatárom Memoranda 
Slovenskej ligy o práve na sebaurčenie Slovákov.
1891 – narodil sa v Dolnom Kubíne bankový úradník a publicista Miloš 
Solárik, spolupracovník Národných novín. Pri svojom pôsobení v Novej 
Bani spolu s Karolom Dodekom organizovali v roku 1918 národné gardy. 
Veľké sú jeho zásluhy o rozvoj ochotníckeho divadla.
115 rokov
1896 – 26. októbra bola sprevádzkovaná novovybudovaná železničná 

trať cez Novú Baňu. Mesto sa 
stalo vlastníkom 200 účastín 
Pohronskej železnice.
110 rokov
1901 – 4. februára vznikol 
v Novej Bani Remeselnícky 
úverový ústav so 151 účastinami 
a 112 účastinármi. Jeho prvým 
predsedom sa stal Emil Kotiers.
1901 – 27. marca umrel vo veku 
39 rokov novobanský národovec, 
ľudovýchovný pracovník a 
spolupracovník Andreja Kmeťa – 
roľník Štefan Wolf – Kňazolúcky.
1901 – 28. augusta sa po prvý 
raz v Novej Bani zastavil český 
spisovateľ, autor Dobrého vojaka 
Švejka, pán Jaroslav Hašek. 
Bol na návšteve u vdovy po 
národovcovi Štefanovi Wolfovi – 
Kňazolúckom.

105 rokov
1906 – krvavé voľby v Novej Bani, keď došlo k zrážke medzi podnapitými 
voličmi a žandármi. Prívrženci vládnej strany vyprovokovali žandárov k 
streľbe, ktorej následkom bol 1 mŕtvy a 3 ranení.
90 rokov
1921 – v Slovenskej vlastivede uverejnil vtedajší riaditeľ tunajšej 
meštianskej školy Ferdinand Mačenka príspevok z histórie Novej Bane.
85 rokov
1926 – vznikla v meste Živnostenská pokračovacia (teda učňovská) 
škola. Podliehala Živnostenskej komore v Bratislave a Živnostenskému 
spoločenstvu v Novej Bani.
80 rokov
1931 – 31. augusta bola založená Odborová rada pre okres Nová Baňa. 
Jej predsedom bol Július Tatranský.
1931 – vznikla v Novej Bani ľudová hospodárska škola
1931 – Športový klub v Novej Bani bol prijatý do futbalového zväzu 
Stredoslovenskej župy.
1931 – vo voľbách do obecného zastupiteľstva po prvý raz kandidovali 
komunisti.
1931 – 2. novembra umrel Dr. František Kabina, právnik, redaktor a 
publicista, ktorý ako slovenský poslanec kandidoval do Uhorského snemu 
za novobanský volebný obvod. 
1931 – dokončená bola budova okresného úradu podľa projektu architekta 
S. Doboša ( dnešné Gymnázium Františka Švantnera ). Práce realizovala 
firma Oskara Laufera z Levíc s nákladom 1 188 529 korún. Mesto prispelo 
pozemkom a stavebným materiálom v hodnote 200 000 korún.
75 rokov 
1936 – 28. januára usporiadali novobanskí nezamestnaní demonštratívny 
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V tomto roku si 
pripomíname...

(dokončenie zo str. 10)

Detské vianočné dielne v 
Centre voľného času

Dňa 10. decembra 2010 v sobotu sa v Centre voľného času v 
Novej Bani stretli krúžkari pri vianočných aktivitách. Jednou z nich bolo 
pečenie medovníkov. Cesto spolu s deťmi pripravila p. vychovávateľka 
Homolová. Naučili sa cesto spracovať – rozvaľkať, pripraviť tak, aby 
sa z neho dali vykrajovať rôzne vianočné tvary. Tu sa najviac ukázala 
šikovnosť Helenky Krápkovej a Dominiky Čunderlíkovej. Po upečení 
deti neváhali a s chuťou sa do nich pustili, len pár perníkov zostalo na 
ukážku pre rodičov. Druhou vianočnou aktivitou v ten deň bola výroba 
vianočných pozdravov. Medzi najkrajšie práce pozdravov patrili Tima 
Šmitalu a Daniela Budinského. Pred odchodom domov sa deťom 
podarilo postaviť veľký vianočný stromček z plastových vrchnáčikov s 
hviezdou a ozdobami. 

Doniesli sme Vám novinu, 
prišli sme k Vám na hostinu.
Zostúpil Spasiteľ z výsosti,

my sme prišli k Vám za hosti. 

Takýmito úvodnými slovami z vinšu sa prihovorili deti DFS 
Novobanček ako Betlehemci svojim rodičom a obyvateľom Nábrežnej 
ulice mesta Nová Baňa, ktorí sa každoročne stretávajú pri rozsvietení 
vianočnej jedličky. Oblečené v kroji, dievčatá zahalené do šavoliek a 
chlapci do kožúškov ukázali typické koledovanie z nášho regiónu. Radi 
sme sa zapojili aj my a prispeli do krásneho vianočného programu.

Na tieto sviatky ráč nám, Bože, dati
šťastia, zdravia, ako ľudia vravia, 

v ten vianočný čas, keď je zima, mráz.
To prajú rodičom, deťom  a priateľom CVČ

pani vychovávateľky Vierka, Tatiana, Táňa a Marianka

Boli sme v predvianočnej 
Bratislave

Decembrový výlet do Bratislavy bol 
fantastický, podobne, ako aj ostatné, 
ktoré som v tomto roku absolvovala. 
Po príchode do Bratislavy sme 
navštívili Technické múzeum, v ktorom 
boli vystavené starodávne dopravné 
prostriedky – bicykle, autá a vlakové 
súpravy. Nakoľko v Bratislave husto 
snežilo, museli sme vynechať výstup 
na Slavín. Navštívili sme predvianočné 
trhy na Hlavnom a Hviezdoslavovom 
námestí a zamierili sme si to do 
Medzinárodného domu detí Bibiana. Tu 
sme uvideli výstavu prvého kresleného 
filmu autora Jána Zemana a mohli sme 
sa v jednotlivých expozíciách dosýta 
zahrať a vyšantiť. Čerešničkou na torte 
bola návšteva vianočných trhov v Inchebe. Po nej nás čakala cesta domov, 
ktorú sprevádzalo husté sneženie.

Michaela Ličková, členka DO Fénix, Foto: vedenie ÚSpR Fénix

pochod pred okresný úrad. Rozohnali ich četníci.
1936 – 1.apríla boli oficiálne otvorené pokusné kutacie práce a prakticky 
sa začali 14. apríla vyzmáhaním šachty Jozef.
1936 – vznikla ľudová hospodárska škola aj na Štáloch

70 rokov
1941 – boli zastavené pokusné kutacie práce, čím stroskotali pokusy o 
obnovenie novobanského drahokovového baníctva
1941 – robotníci, prepustení z novobanskej sklárne žiadajú o podporu 
na uživenie svojich rodín v Bratislave u ministra hospodárstva Gejzu 
Medrického.
1941 – boli položené základy športového ihriska, ktoré začala budovať 
Hlinkova slovenská ľudová strana.
1941 – vznikol Svojpomocný spolok pre vzájomné poisťovanie 
hospodárskych zvierat v Novej Bani, ktorý si založili sami roľníci.
1941- 22. februára umrel v Banskej Bystrici František Mesík – Vajda, 
generálny vikár biskupstva, ktorý určitý čas kaplánoval i v Novej Bani.
1941 – v tomto roku bola dokončená stavba budovy mestského úradu 
podľa projektu staviteľa A. Bociana.

65 rokov
1946 – v prvých povojnových voľbách v Novej Bani zvíťazila s veľkou 
väčšinou 2.247 hlasov Demokratická strana. Za ňou druhá Komunistická 
strana získala iba 616 hlasov.

60 rokov
1951 – v meste bol zriadený Okresný ústav národného zdravia
1951 – uznesením MNV č. 43/1951 bolo jednohlasne odsúhlasené 
založenie Mestskej hudobnej školy s právnou platnosťou od 1. septembra.
1951 – ONV v Novej Bani zrušil všetky živnostenské oprávnenia, čím 
živnostníci ako súkromníci prakticky prišli o prácu. V Novej Bani ich bolo 
v tom čase 141.
1951 – novobanský rodák František Rudaš sa stal vedúcim Katedry 
psychológie Filozofickej fakulty UK v Bratislave. Bol autorom odborných 
publikácií a článkov v odbore psychológie.
50 rokov
1961 – mladí požiarnici, žiačky a žiaci získali na celookresnej súťaži 
požiarnych zborov dve prvé ceny.
1961 – začalo svoju činnosť chirurgické oddelenie nemocnice.
1961 – vznikla samostatná základná deväťročná škola (ZDŠ) a 
jedenásťročná stredná všeobecnovzdelávacia škola (SVŠ).
1961 – v tomto roku sa Nová Baňa stala sídlom národného podniku 
Geologický prieskum.
1961 – 13. júla sa napoludnie strhla silná víchrica, ktorá trvala asi 10 
minút. Poškodila strechu na farskom kostole, aj strechy ďalších budov v 
meste
1961 – 16. októbra umrel v Novej Bani maliar a výtvarný pedagóg Eugen 
Dodek.
40 rokov
1971 – umrel vo veku 89 rokov zberateľ starožitností a zakladateľ 
novobanského múzea Anton Solčiansky.
1971 – bola založená TJ Techsklo Nová Baňa.
1971 – bol do užívania odovzdaný futbalový štadión, vybudovaný v akcii 
„Z“.
45 rokov
1966 – v noci z 19. na 20. augusta postihla mesto veľká prietrž mračien. 
Prívaly vody sa preliali cez korunu hrádze vodnej nádrže Tajch a pretrhli 
ju v dĺžke 6 m. Rozvodnené potoky pobrali všetko, čo im prišlo do cesty 
a vyžiadali si i jednu obeť – 80-ročnú Anastáziu Búryovú. Mesto zostalo 
bez pitnej vody a bez elektrického prúdu. Voda vzala i mosty, vedúce cez 
potoky.
35 rokov
1976 – dostala Nová Baňa svoj terajší mestský erb.

Pracovníci Pohronského múzea



NOVOBANSKÉ NOVINY12 JANUÁR 2011

Čo nového v ZŠ sv. AlžbetyZ GYMNAZIÁLNYCH LAVÍC
Naši žiaci sa  v Banskej Bystrici zúčastnili diecéznej súťaže v prednese 

kresťanskej poézie a prózy „ ... a Slovo bolo u Boha“. Vynikajúco sa darilo 
štvrtákom Emke Štullerovej a Matejovi Gregorovi, ktorí v I. kategórii   
zvíťazili a obaja postúpili do celoslovenského kola. Emka súťažila v poézii 
a Matej v próze. Úspešný bol i Marek Kocian (7. roč.), ktorý v II. kategórii  
v poézii obsadil 3. miesto.

6. decembra zavítal do našej školy Mikuláš. Žiaci na prvom stupni si 
nacvičili pod vedením svojich triednych učiteliek program a všetci žiaci 
školy dostali balíčky so sladkosťami.

Žiaci z Divadelného krúžku pod vedením sestry Samuely (PhDr. 
Katarína Rudincová) a Ing. Martiny Abrahámovej nacvičili divadelné 
predstavenie Pollyanna. Toto predstavenie zatiaľ odohrali dvakrát v 
kine Vatra pre žiakov našej školy a v poobedňajších hodinách pre širšiu 
verejnosť. Hlavnou postavou hry je 9 - ročné dievčatko, ktoré prichádza 
ako sirota bývať ku svojej tete. Pollyana svojou radosťou zo života „nakazí“ 
nielen svoju tetu, ale aj celé mesto. Divák si môže uvedomiť, že v živote 
máme dve možnosti. Buď si zvolíme nespokojný postoj k životu, alebo sa 
budeme učiť  vidieť v živote aj maličkosti, z ktorých sa môžeme radovať. 
V hre účinkovali nasledovní žiaci: Pollyanna: Paulína Abrahámová, teta 
Polly: Bernadeta Šuhajdová, slúžka Nancy: Pavlína Polcová, Carin: Sára 
Briešková, Ema Štullerová, Dr. Chilton: Matej Gregor, pani Snowová: 
Kristína Polcová, John Pendlton: Samuel Šuhajda, Dámy zo spolku: 
Agátka Radičová, Veronika Adamcová, Karolína Kováčová, Angelika 
Zanet. Toto predstavenie plánujú žiaci odohrať aj v rámci divadelnej Novej 
Bane.

Svojich rodičov a starých rodičov potešili žiaci na vianočných  
triednych besiedkach, ktoré nacvičili pod vedením triednych učiteliek žiaci 
1. – 4. ročníka.

Tretiaci so svojím programom navštívili domov dôchodcov a 
obyvateľom domova priniesli darček – medovníkový Betlehem , ktorý  
pripravili žiaci zo školského klubu detí pod vedením pani vychovávateľky 
Anny Spurnej. Darčeky si pre deti vyrobili aj dôchodcovia. Ďeťom darovali 
vrecká na mobil a pripravili im koláčiky.

Spevácky zbor Alžbetka účinkoval počas 4. adventnej nedele na 
svätej omši vo Veľkej Lehote.

Pred Vianocami pozval pán dekan učiteľov a bývalých zamestnancov 
školy, ktorí sú už na dôchodku na spoločné posedenie. Druháci s tretiakmi 
predviedli krátky program a dôchodcovia dostali darčeky.

17. decembra sa žiaci na prvom stupni namiesto tradičného 
vyučovania zapojili s niektorými rodičmi a starými rodičmi do vianočných 
tvorivých dielní. Deti vyrobili krásne vianočné svietniky, anjelikov, 
zvončeky a rôzne vianočné ozdoby. Svojimi výrobkami vyzdobili triedu, 
areál školy a niektorí svoje diela podarovali svojim blízkym.

Jasličková pobožnosť o narodení Ježiška neodmysliteľne patrí k 
Vianociam. Tohtoročnú pripravili so žiakmi pani učiteľky: Mgr. Sidónia 
Kureková a Mgr. Stanislava Polcová, spoluúčinkoval spevácky zbor 
Alžbetka. Novinkou v našej škole je už tretia interaktívna tabuľa, ktorá je 
umiestnená v 8. triede.

V celoslovenskom cvičnom testovaní žiakov v slovenskom jazyku a 
matematike pod názvom Komparo sa naša škola v matematike zaradila 
medzi 25% najúspešnejších škôl Slovenska.

M. Solčanová

„NEMOŽNO  MI  ŤA 
NEĽÚBIŤ„ ...

Verš zo 
Sládkovičovej 

Maríny, ktorú tak rád recitoval, 
bol zároveň aj životným 
mottom PhDr. Pavla Hrčku, 
stredoškolského profesora na 
dôchodku, s ktorým sme sa dňa 
15. 12. 2010 na jeho poslednej 
ceste rozlúčili.

Láska k životu, práci, žiakom, 
kolegom, dobrým priateľom. 
Hrdosť na svoj pôvod, slovenskú 
národnú identitu.Láska k 
pedagogickej práci, 
ktorú vykonával od roku 
1958, od druhého roku 
existencie školy- JSŠ, 
SVŠ, Gymnázium v Novej 
Bani, do roku 1997, kedy 
odišiel do dôchodku.

Bol pedagógom 
n a d š e n ý m , 
n e z a b u d n u t e ľ n ý m , 
slovenčinár- legenda. 
Všetkým, ktorí ho poznali, 
zostane v pamäti ako 
zásadový, priamy a 
energický človek, vždy 
plný plánov a optimizmu, 
ako znalec a milovník 
literatúry, zapálený učiteľ 
slovenského jazyka. Veď jeho 
rukami prešli dve tretiny členov 
nášho pedagogického zboru, 
vrátane všetkých súčasných 
slovenčinárov, na čo bol veľmi 
pyšný.

Pochádzal z rodiska 
jeho najmilšieho básnika A. 
Sládkoviča, kam sa so žiakmi v 
rámci literárnych exkurzií často 
vracal. Obľúbenými miestami, 
ktoré so žiakmi navštevoval na 
konci školského roku, boli najmä 
Matica slovenská, Národný 
cintorín v Martine, Dolný Kubín, 
hájovňa na Podvrší pod Babou 
horou. Návštevou divadelných 
predstavení evokoval u žiakov 
lásku k dramatickému umeniu. 
Neskrýval hrdosť na všetkých 
tých, v ktorých zapálil lásku k 
rodnej reči. Recitačná súťaž 
Hviezdoslavov Kubín pod jeho 
vedením zaznamenala mnoho 
okresných i niekoľko krajských 
víťazstiev a v roku 1985 
najväčší úspech - 4. miesto v 
celoslovenskom kole v Dolnom 
Kubíne v prednese poézie.

Popri škole sa intenzívne 
venoval svojmu obľúbenému 
koníčku - šachu. So svojím 
šachovým oddielom žal veľké 
úspechy nielen v rámci okresu, 
kraja, ale i celého Slovenska.

Naposledy na Stredoškolských 
šachových hrách v Martine z 
25 družstiev v rámci Slovenska 
skončili na 4. mieste. Aj po 
odchode do dôchodku s tímom, 
v ktorom bolo veľa bývalých 
gymnazistov, hrali striedavo 3. a 
4. ligu.

Rozdával sa celý život, 
venoval sa mnohým činnostiam 
- bol podpredsedom miestnej TJ, 
členom výboru Matice slovenskej 
v Novej Bani, členom Jednoty 

dôchodcov, v mladších rokoch 
spieval v spevokole pri ĽŠU, dlhé 
roky spolupracoval so ZPOZom v 
Novej Bani.

A čo je mladosť? 25 rokov?
Mladosť je túžba živá po 

kráse... PhDr. Pavol Hrčka 
ju hľadal v rodnom kraji, na 
miestach, kde dýchala história, 
v bydlisku medzi ľuďmi, kde sa 
cítil dobre. Často prichádzal 
k nám do zborovne, aby sa 
poradil pri práci na historicko-
národopisnej monografii o rodnej 
obci Uňatín, alebo len tak ľudsky 
sa porozprávať. A nevynechal 
ani spoločné posedenia na 
konci kalendárneho roku alebo 
pri príležitosti Dňa učiteľov. 
Uprostred tvorivej práce na 
monografii, ktorá mala mať 
názov „ František Švantner ako 
učiteľ a spisovateľ v Novej Bani a 
Hronskom Beňadiku - spomienky 
jeho bývalých kolegov a žiakov,“ 
nečakane dotĺklo jeho srdce 
navždy.

Človek skôr či neskôr musí 
odísť. Ale dielo, ktoré vykonal, 
tu ostáva. Vo svojich činoch je 
človek nesmrteľný. A tým zostane 
aj PhDr. Pavol Hrčka.

Česť jeho pamiatke!

PaedDr. Oľga Sobotková
G. F. Š. Nová Baňa

INZERCIA
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MATERSKÉ CENTRUM
JANUÁR

PRÍĎTE MEDZI NÁS !!!
MC Gašparko, Nábrežná 2, Nová Baňa, sídlime v MŠ

OZNAMUJE:
Od 10. 1. 2011 bude v MC Gašparko vždy počas otváracích hodín 

prebiehať Burza detských karnevalových kostýmov. Ak chcete kostým 
predať, alebo kúpiť, ste u nás vítaní!

10. 1. 2011 štartujeme Kurzy masáží detičiek, kde sa mamička učí, 
ako má svoje dieťatko správne masírovať, dozvie sa veľa zaujímavých vecí, 
napr. ako postupovať pri masírovaní boľavého bruška, plochej nožičky. 
Takže pri masáži sa učí aj mamička, ako má svojmu dieťatku pomôcť. 
Masáže budú prebiehať vždy v pondelok doobeda. Dieťatko treba prihlásiť 
v MC dopredu, pretože maximálny počet na jeden deň sú tri deti. Masáž trvá 
približne 20 minút. 

Cena: 4 €/1 masáž + vstup do MC
Výzva pre všetkých, ktorí si chcú rozšíriť vlastné obzory a zručnosti 

a „zvýšiť si vlastnú hodnotu na trhu práce“! Máte poslednú šancu 
prihlásiť sa na Počítačový kurz pre dospelých, kde sa naučíte základy 
práce s PC, Word, Excel, PowerPoint... Podmienkou je priniesť si vlastný 
alebo požičaný notebook. Cena: 10 €/5 hodín

12. 1. 2011 o 16.30 hod – Hocus Lotus angličtina – kurz angličtiny 
pre najmenšie deti od 1,5 roka sa opiera o metódu Hocus-Lotus (Taliansko), 
zároveň je popretkávaný pesničkami, básničkami a hrami s deťmi. Rodič na 
hodine aktívne spolupracuje a hrá sa s dieťaťom, pričom sa, samozrejme, 
tiež učí anglický jazyk. Dieťa nie je nútené hovoriť, spievať, ani hrať sa. 
Hodina má byť pre deti zábavou. Jazyk je podávaný formou hry, divadielka 
a pesničiek. Veríme, že sa vám pesničky a rozprávky zapáčia natoľko, že si 
ich budú vaše deti s vami „hmkať“ a po čase si ich budú aj pospevovať pri 
hraní sa. Ďalšie termíny sú vždy v stredu. 

Cena: 2 €/lekcia
25. 1. 2011 o 16.00 – Ako krtko vyliečil myšku – divadielko, ktoré si 

pripravili mamičky z MC Gašparko. Nájde krtko liek pre chorú kamarátku 
myšku? Ak to chcete vedieť, príďte sa pozrieť na rozprávku... Platí bežný 
vstup!

KUK do budúceho mesiaca:
Vo FEBRUÁRI bude veselo. Pre všetky detičky, ktoré sa radi prezliekajú 

do karnevalových kostýmov a  majú radi súťaže, pripravujeme v MC 
Gašparko karneval. Pre rodičov pripravujeme prednášku o prvej pomoci. 

PRAVIDELNÉ AKTIVITY: 
- každý utorok doobeda od 10.00-11.00 – Zlatá brána – hudobno-

pohybové cvičenia pre rodičov s deťmi;
- každý štvrtok doobeda od 10.00 – 12.00 – tvorivé dielne pre deti;

- práca na počítači 
(internet ). 

Prajeme Vám, 
aby nový rok bol plný 
spokojnosti, zdravia, 

šťastia a radosti z 
každého úspechu 
Vašich detičiek! 

Ďakujeme za prejavenú 
dôveru v roku 2010. 

Zároveň sa tešíme na 
ďalšiu spoluprácu. 
Radi Vás uvítame v 

MC Gašparko aj v roku 
2011!

Vstupné do 
MC Gašparko – 1€ 
pre rodinu (rodič s 
dieťaťom). Zároveň 
p o s k y t u j e m e 
opatrovateľskú službu 
- dieťa/hod/1€.

B l i ž š i e 
informácie na www.
m a t e r s k e c e n t r a .
sk alebo na tč. 
0905/942616, príp. 
0911/942616.

Tvorivé dielne
v ZŠ Jána Zemana Nová Baňa

Vianočné ikebany v V. A
Dňa 22. 12. 2010 sa ZŠ Jána Zemana niesla vianočná atmosféra 

nielen duchom, ale aj pracovne. Žiaci pracovali v Tvorivých dielňach, 
aby potešili svojich blízkych, kamarátov i seba. Vôňa ihličia sa rozliehala 
najmä v V. A, kde vznikali vianočné ikebany, ktoré si pripravovali žiaci s 
menšou pomocou triednej učiteľky. 

Ikebany potešili viacerých, a tak sme sa rozhodli potešiť aj Vás, milí 
čitatelia. Nech Vám radosť v očiach týchto detí z ich úspešnej tvorby 
prinesie veľa šťastia, lásky a spokojnosti i v novom roku 2011.

kolektív V. A triedy 
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NÁŠ ŽIVOT V DOMOVE SOCIÁLNYCH SLUŽIEB 
HRABINY, NOVÁ BAŇA A V DENNOM CENTRE 

Zimné večery s knihou
D l h é 

zimné večery 
si najlepšie 
spríjemníme 
p o s e d e n í m 
s priateľmi 
a čítaním 
dobrej knihy. 
Aj my s 
klientmi, ktorí 
n a v š t e v u j ú 
č i t a t e ľ s k ý 
krúžok, sme si 
zorganizovali 
2. 12. 2010 takýto príjemný večer 
pri knihe.

Prečítali sme si rozprávku 
z veľmi pekne ilustrovanej 
knihy: „Ďalších 12 obľúbených 
rozprávok“. Klienti si vybrali 
rozprávku „ Stolček prestri sa“. 
Môžeme všetkých pochváliť, že si 
zapamätali obsah a živo diskutovali 
o rozprávke.

To bola prvá časť nášho 
posedenia. Potom nasledovala 

MIKULÁŠ NA HRABINÁCH
Nie je 

tajomstvom, že 
6. december 
– sviatok sv. 
Mikuláša je 
jeden z našich 
najobľúbenejších 
dní v roku. 

Každoročne 
nás totiž v DSS 
Hrabiny v Novej 
Bani svojou 
návštevou poctí 
sám Mikuláš 
so svojimi 
p o m o c n í k m i 
a podľa 
celoročných zásluh každého patrične odmení. Väčšinou sme odmenení 
všetci, lebo aj keď niekedy nemáme najlepšie dni, sme inak dobrí a 
poslušní.

 Aj tento rok sme teda boli plní očakávaní, či mu umožní zasnežené 
počasie pricestovať medzi nás, keďže navôkol bolo plno snehu a 
dopravná situácia bola náročná. Mikuláša to však neodradilo a 8. 12. 
pricestoval spolu so svojim zborom anjelov a čertov. Tí sa nám v tento 
milý sviatok venovali a zabávali sa s nami.

Ďakujeme ujovi Mikulášovi, že medzi nás prišiel a obdaroval nás 
nielen darčekmi, ale aj svojou prítomnosťou.

Mgr. Prôčková –Hirjáková Antónia ,vedúca výchovy

Všetkým ľuďom dobrej vôle - 
Stretnutie s veriacimi v kostole v 

Leviciach a v Kostolíku
sv. Bartolomeja v Prievidzi

Pri príležitosti blížiacich sa vianočných sviatkov chceli naši klienti 
z DSS Hrabiny Nová Baňa formou hranej skutočnosti: narodenie Pána 
Ježiša a spievaní vianočných kolied priblížiť, že Vianoce sú nielen o 
rozdávaní darčekov, ale najmä o rozdávaní radosti, šťastia všetkým 
ľuďom dobrej vôle. Tichá noc a iné vianočné piesne v podaní našich 
klientov rozžiarili srdcia všetkým prítomným v predvianočnom čase. 

Mnohé z týchto detí nezažijú pravú vianočnú radosť v kruhu svojich 
najbližších a aj napriek tomu majú srdcia plné lásky a s radosťou ju 
rozdávajú iným.

Vianočný koncert s IMT- SMILE
Dňa 17. 12. 

2010 sme sa zú-
častnili na via-
nočnom koncerte 
hudobnej skupiny 
IMT- SMILE v Bra-
tislave Incheba 
expo arene, kto-
rá sa postarala o 
našu dobrú pred-
vianočnú náladu.

C e l ú 
a t m o s f é r u 
v i a n o č n é h o 
koncertu podporili 
aj klienti DSS svojimi vianočnými 
pesničkami pred vystúpením 
hudobnej skupiny. Radosť a 
úsmev rozdávali aj šikovné ruky 
našich klientov, ktorí sa na tomto 
podujatí zúčastnili a prezentovali 
výrobky s vianočnou tematikou. 
Skvelá atmosféra sa niesla aj 
cestou domov, hoci sme sa vracali 
v neskorých nočných hodinách. 
Deti budú na super zážitok dlho 

December v Dennom centre
Keďže sa pani 

zima nedala v 
decembri zahanbiť a 
dopriala nám kopec 
snehu, postavili sme 
si z neho osobného 
strážcu. Bol vysoký, 
mal gombíky, mrkvu 
miesto nosa a hlavu 
mu zdobila plechovica. 
Áno, presne tak, 
dostatok snehu nám 
nedal nepostaviť si 
vlastného snehuliaka. 
Aj on nám pripomenul 
blížiace sa vianočné 
sviatky a doprial nám 
spomenúť si na časy, keď sme boli o čosi mladší.

Patrik Chudánika a Silvika Gažiová

príprava a nácvik jednoduchej, 
modernej rozprávkovej scénky 
„Zatajovaný kamarát“. Každý z 
klientov mal možnosť vyskúšať si 
priamu reč a zahrať si niektorú z 
postáv. Najlepšie sa zhostili týchto 
úloh Darinka Dodoková, Maťko 
Fiala a Angelika Mikušová.

Títo klienti pokračujú v nácviku 
tejto scénky a tešia sa, že ju 
zahrajú aj svojim kamarátom.

Alžbeta Mišurová a Anna 
Gajdošová, vychovávateľky

Vianočné trhy v Novej Bani
Dňa 9.12.2010 prijali naši klienti pozvanie na novobanské vianočné 

trhy, ktorým sa veľmi potešili. Mali možnosť prezentovať a predávať svoje 
výrobky s vianočnou tematikou. Atmosféra bola veľmi príjemná a navyše 
toho roku bola obohatená vystúpením speváckeho súboru Jesienka za 
doprovodu harmonikára.

vychovávateľky z DSS Hrabiny a Denného centra

spomínať.
Poďakovanie patrí pánovi 

Štefánikovi, ktorý nás na tento 
koncert pozval a počas celého 
koncertu sa o nás i staral. 
Ďakujeme aj nášmu šoférovi, ktorý 
nás bezpečne doviezol domov 
napriek nepriaznivému počasiu v 
neskorých nočných hodinách.

Oľga Kasanová a Terézia 
Búryová, vychovávateľky
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Predvianočná kreativita so 
Slovenskou národnou galériou 

v Bratislave
Na 15. 12. 2010 

sa naši hrabinskí 
maliari tešili, keďže 
tento deň sa konali 
p r e d v i a n o č n é 
a r t e t e r a p e u t i c k é 
tvorivé dielne v 
Slovenskej národnej 
galérii v Bratislave. 
Navštívili sme sekciu 
gotiky, ktorú sme 
už raz absolvovali 
a nechali sme sa 
inšpirovať dielami 
umelcov, ktorí v 

tomto štýle tvorili. Výsledné práce, ktoré dýchali zaujímavosťou pani 
lektorka Mgr. Iva Paštrnáková, PhD. pochválila a pripravila im miesto na 
umiestnenie v dielni, v ktorej naši maliari tvoria. Po tejto tvorivo – umeleckej 
časti sme zavítali na bratislavské vianočné trhy, kde sme ochutnali detský 
vianočný punč, vychutnali si predvianočnú atmosféru a tak zavŕšili príjemný 
zasnežený predvianočný deň.

Mgr. Prôčková –Hirjáková Antónia ,vedúca výchovy

Hrabinská liga v Bocii
V dňoch 10. a 11. novembra 2010 sa v DSS Hrabiny uskutočnilo 1. kolo 

II. ročníka hrabinskej ligy v Bocci. Pre veľký záujem  súťažiacich bolo 1. kolo 
rozdelené na dva dni.

Víťazom sa stal Roman Bertok, ktorý za svoju snahu získal pekných 19 
bodov. Druhé miesto obsadila Renáta Štrkáčová so ziskom 17 bodov a na 
treťom mieste skončil Tomáš Šatara s počtom bodov 16. Jednotliví víťazi boli 
za svoje skvelé výkony odmenený diplomom a vecným darom.

V mesiaci január 2011 bude pokračovať 2. kolo súťaže, kde sú vítaní I 
ostatní, ktorí majú záujem zapojiť sa do tejto zaujímavej hry.  

Ján Beniak, vychovávateľ

Hľadáme talent na Hrabinách
Dňa 1. 12. 2010 sa uskutočnila 

súťaž v maľovaní pod názvom 
,,Hľadáme talent“. Na súťaži sa 
zúčastnilo 12 súťažiacich, ktorí boli 
vybraní svojimi vychovávateľmi. 
No dôležitý bol hlavne záujem 
detí, ktoré sa prihlásili. Deti si 
vybrali tému- ZIMA. Maľovalo sa 
s vodovými farbami, ale aj kresba 
s pastelkami bola zaujímavá. 
Najzaujímavejšie práce boli maľby: 
Zima, Nová Baňa od Patrika 
Kavického, Anjelik od Lucky 

Eremiášovej, Auto mojich snov 
od Lukáša Cévara. Aj ostatné 
práce boli pekné a zaujímavé, 
veď všetky zúčastnené deti chceli 
ukázať talent v maľovaní. Víťazné 
práce odfotil Lukáš Dubina. Viacej 
sa o nich môžete dozvedieť v 
našom internetovom časopise E- 
hrabináčik, ktorý nájdete na našej 
webovej stránke.

Oľga Kasanová, 
vychovávateľka

Mestská knižnica Nová Baňa 
oznamuje,

že od 1. 1. 2011 nastala zmena v poplatkoch a to nasledovne:
Registrácia čitateľa do 15 rokov na kalendárny rok: 1€
Registrácia dospelého čitateľa na kalendárny rok: 2€
Zmena nastala aj v poskytovaní internetových služieb, kde registrovaný 

čitateľ môže „surfovať“ na internete prvých 30 min. zadarmo, potom za 
každú minútu zaplatí 0,03€.

Ďalej dávame do pozornosti, že výpožičná doba ostáva 1. mesiac od 
dňa požičania titulu!!!! Po tomto termíne bude automaticky vygenerovaný 
poplatok za oneskorené vrátenie. V prípade, že sa chcete vyhnúť tomuto 
poplatku, tak nás ešte pred uplynutím tejto doby kontaktujte: tel: 6857 742 
alebo msknb@stonline.sk

Poplatok za upomienky je nasledovný:
1.upomienka po 31 dňoch 0,40€
2.upomienka po 62 dňoch 0,80€
3.upomienka po 93 dňoch zároveň je to 1.písomná upomienka 1,30€
4. upomienka po 124 dňoch je riaditeľská - pokus o zmier 4€
O 1. a 2. upomienke budete upovedomení až pri vrátení kníh do 

knižnice. 1. písomná upomienka znamená, že až po tomto termíne 
posielame upomienku za oneskorené vrátenie na adresu čitateľa.

V prípade straty alebo poškodenia kníh si knižnica účtuje manipulačný 
poplatok 4€ plus je čitateľ povinný zaplatiť hodnotu knihy, ktorá sa v 
ojedinelých prípadoch môže vyšplhať až do 7. násobku pôvodnej ceny 
knihy.

Vianoční koledníci ZŠ J. Zemana

Vianoce sú sviatky pre všetkých ľudí, keď máme k sebe trochu bližšie a 
celá rodina sa spolu teší pri vianočnom stromčeku. Aj my v školskom klube 
detí p. vych. Mihálikovej sme jedna veľká rodina. Preto sme sa rozhodli, že 
si posledné dva dni pred vianočnými prázdninami zaspievame, zavinšujeme 
teda pôjdeme koledovať.

Prvý deň koledovania sme zavítali so domova dôchodcov, najmenší 
žiaci sa občanom pozdravili „Staroslovienskym vinšom“, staršie žiačky 
zaspievali tie najkrajšie koledy. V očiach detí a našich občanov padali slzy od 
radosti zo stretnutia. V závere sme všetkým odovzdali vianočné pozdravy. 
Z DD naša cesta smerovala do MŠ na Štúrovej ulici. Deti sa tešili, že môžu 
vystúpiť pre pani učiteľky, ktoré ich voľakedy učili. Deti dostali po vystúpení 
sladké odmeny (dezerty, lízanky, džúsiky, medovníčky). S vianočnými 
koledami sme pokračovali do MŠ Kalvárska a Nábrežná  kde sme prvý deň 
koledovanie ukončili. Deti a pani učiteľky boli úžasné publikum, odmenili 
účinkujúcich obrovským potleskom. Vládla predvianočná atmosféra v triede 
s prekrásnou výzdobou.

Druhý deň koledovania sme navštívili pani primátorku Mgr. Mihálikovú, 
novozvoleného primátora Mgr. J. Havrana a pracovníkov mestského 
úradu. Spoločne sme si zaspievali našu koledu Tichá noc. Pani primátorka 
sa deťom srdečne poďakovala a popriala im vianočné prázdniny. S 
koledníckym programom sme nezabudli ani na naše pani kuchárky, pani 
ved. ŠJ, ktorým sme tiež zaspievali, zavinšovali.

Záver koledovania patril našim učiteľom, p. riaditeľke, zástupkyniam 
sa žiaci v krátkom príhovore poďakovali. Spoločne sme si zaspievali naše 
krásne vianočné koledy. Veď čo by to boli za Vianoce bez slovenských 
kolied. Bolo vidieť, že sme odchádzali s deťmi na vianočné prázdniny s 
pocitom dobre vykonanej práce.

Text a foto: p. vych. Miháliková, ZŠ J. Zemana
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Hodnotíme s dirigentkou zboru Cantus Monte Regis

V apríli minulého 
roku vznikol pri MsÚ 
OKI Nová Baňa miešaný 
spevácky zbor Cantus 
Monte Regis. Zbor 
funguje pod vedením 
dirigentky Mgr. art. 
Margaréty Žňavovej a 
má za sebou úspešné 
vianočné turné. Preto 
sme sa jej opýtali, ako 
hodnotí prvé výsledky 
zboru.

Zbor funguje 
v našom meste 
necelých 9 mesiacov, 
ako hodnotíš jeho 
začiatky?

Úprimne priznávam, že 
začiatok nebol jednoduchý, ale 
nikdy som nezapochybovala, že 
tento zbor bude jedného dňa krásne 
spievajúce vokálne teleso. Treba si 
uvedomiť, že za tých pár mesiacov 
sa speváci museli popasovať s 
množstvom nových skúseností. 
Nielen zvládnuť pripravovaný 
vianočný repertoár, ale adaptovať 
sa v kolektíve spevákov, aktívne 
vnímať kontrastné hlasy, ktoré 
sa navzájom dopĺňajú. Naučiť sa 
spievať celkom neznámy hlas, 
keď vám niekto do ucha spieva 
svetoznámu melódiu, tak o tom 
by vám už speváci vedeli niečo 
porozprávať...:-)

Viem, že počas vianočného 
obdobia ste mali so zborom 
viacero koncertov, kde všade ste 
sa predstavili?

Svoju prvú „koncertnú 
šnúru“ sme otvorili vystúpením 
na vianočných trhoch a po 
ňom akoby sa roztrhlo vrece s 
rôznymi príležitosťami. Keďže 
koncertovanie pred publikom 
predstavovalo pre mnohých 
spevákov novú skúsenosť, 
považovala som za rozumné ju 

čo najviac obohatiť. Osobitnú 
hodnotu pre nás mali vystúpenia 
v domovoch dôchodcov v Novej 
Bani i Breznici, kde 
sme mohli priniesť 
vianočnú pohodu 
ľuďom, ktorí už nemajú 
možnosť stráviť tieto 
sviatky v kruhu rodiny. 
Medzitým sme venovali 
samostatné vystúpenie 
pedagogickému zboru z 
Gymnázia F. Švantnera 
,ako poďakovanie za 
podporu v podobe 
poskytnutých priestorov 
i hudobného nástroja, 
nevyhnutných pre našu 
existenciu. Nasledoval 
koncert v našom 
farskom kostole a 
napokon ako bodka za 
vianočným obdobím 
vystúpenie počas nedeľnej sv. 
omše opäť v Breznici. 

Na Štefana vystúpil zbor vo 
farskom kostole v Novej Bani s 
hudobným sprievodom, bude 
v takom zložení pracovať aj 
naďalej?

Pre poslucháča je nepochybne 
osviežením, keď sa počas 
koncertu vystrieda zvuk zborového 

spevu s farbou 
iného hudobného 
nástroja, alebo 
k o n t r a s t n é h o 
h u d o b n é h o 
zoskupenia. Na 
vianočný koncert 
som pozvala 
svojich rodinných 
p r í b u z n ý c h , 
s ktorými sa 
s p o l u p r a c u j e 
veľmi príjemne 
a profesionálne. 
P o d o b n ú 
spoluprácu by som 
v budúcnosti chcela 

obmieňať podľa témy a programu 
konkrétneho koncertu.

Čo ťa ako dirigentku 
na koncertoch príjemne 
prekvapilo?

Počas koncertov som zažila 
dve veľmi príjemné prekvapenia. 
Jedným bol veľký záujem 
poslucháčov, ktorý prekonal moje 
očakávania a druhým samotný 
výkon zboristov, ktorí museli 
zvládnuť istú dávku trémy. Tá v 

tomto prípade jednoznačne slúžila 
v prospech kvality. 

Prezraď, ako sa pracuje s 
novobanskými spevákmi, ktorí 
sú, na rozdiel od profesionálov s 
ktorými si pracovala v Bratislave 
či Banskej Bystrici, laici.

Amatéri majú oproti 
profesionálom jedno obrovské 
plus, a tým je podstata ich 
záujmu o zborový spev. Kým pre 
profesionála je spev zárobkovou 
činnosťou, laik spieva pre 
svoj záujem a lásku k spevu. 
Takýto postoj je pre dirigenta na 
nezaplatenie. Novobanskí speváci 
v tomto našťastie nie sú výnimkou.

Sú rady zboru už zaplnené, 
alebo sa môžu 
ešte prihlásiť 
aj tí, čo nabrali 
odvahu potom, 
ako počuli zbor 
na niektorom z 
koncertov?

Veľmi radi 
rozšírime svoje 
rady o šikovných 
a príjemných 
ľudí. Dvere 
sú otvorené 
nielen teraz, ale 
kedykoľvek, keď 
sa bude chcieť 
niekto ku nám 
pridať. 

Kde 
budeme zbor 

vidieť ale 
hlavne počuť najbližšie?
Od januára pripravujeme 

repertoár na záverečný koncert 
tohtoročnej sezóny, ktorý by sa mal 
konať koncom júna. Dátum, čas i 
miesto budú včas známe. A ktovie, 
možno neostaneme len pri jednom 
vystúpení...:-)

Za rozhovor poďakovala
 Mária Zalaiová

Vystúpenie zboru na vianočných trhoch v CVČ.

Vianočný koncert v kostole Narodenia Panny Márie.

Vianoce
Svetom letí vločka biela,

nádherne sa ligoce,
oznámiť len svetu chcela,

že sa blížia Vianoce.

Či bohatí, či chudobní,
všetci sa tešia na tento čas,

ten pokoj a ticho nie sú náhodné,
svet je zrazu plný krás.

Nežný plamienok lásky v nás,
mení sa  na silný jas.

Na duši a v očiach cítiť Vianoc čas,
po roku dočkali sme sa ho zas.

A keď večer padne mráz,
ďalší sniežik napadne,

choď teda už spať dnes zas,
zaspíš rýchlo záhadne.

Z tohto dňa nám v mysliach
ostáva len osnova

a ty pekne do Vianoc
počítaš dni odznova.

Laura Vatrtová, VIII. A
ZŠ Jána Zemana

Januárové pranostiky
Január dobrý je, keď chotár biely je.

Keď január vodu pustí v ľad mu ju zas marec zuhstí.

Keď na Pavla kvapce, obúvaj si kapce, a keď na Hromnice, ešte aj 
onuce.

Svätý Pavel jasný, prináša rok šťastný.

Na Tri krále zima stále.

Na Tri krále mnoho hviezd - mnoho zemiakov.

Keď sa na Vianoce vtáča z koľaje napije, ten rok mnoho vína 
sľubuje.

Na počiatku roku, keď sú mokrie časy, od hnevu si vinár bude 
šklbať vlasy.

Lepšie vidieť hladného vlka v poli, ako gazdu v januári v košeli.

Keď včely v januári vyletujú, to nedobrý rok ohlasujú.

Na svätého Knuta prichádza zima krutá.

Na svätého Priska pod saňami píska.
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Komisia kultúra, vzdelávania, mládeže a 
športu v spolupráci s pracovníkmi 

Transfúznej stanice v Banskej Bystrici 
ako organizátori Vianočnej kvapky 
krvi  týmto ďakujú všetkým občanom, 
čestným darcom, ktorí v stredu 
1. decembra 2010 v Základnej 
umeleckej škole v Novej Bani 
darovali najvzácnejšiu tekutinu – krv, 

na záchranu ľudských životov.
Už od skorého rána bolo rušno, 

zaevidovalo sa 85 darcov, z toho po 
lekárskej prehliadke pre zdravotné príčiny bolo 13 
vyradených. Hoci ich veľmi mrzelo, že nemohli darovať krv, dozvedeli 
sa cenné rady ako doplniť do 
svojho jedálnička látky, ktoré 
im v tele chýbajú.

Zvlášť nás potešili 
prvodarcovia, ktorých bolo 
až 15. Najstarším občanom 
bol Jozef Babic a naopak 
najmladšími Pavol Kmeť, 
Marek Vozár, Richard Krátky, 
Simona Gumanová, Ľudmila 
Kulháňová, Kristína Králová, 
Tomáš Štrba.

Veríme, že už na jar, keď 
podobnú akciu zopakujeme, 
sa pripoja ďalší odvážlivci 
a aktívne podporia tento 
humánny čin.

Ďakujeme!
Text: Mgr. Ľudmila Rajnohová

Poďakovanie

 Mikulášske plávanie na Tajchu
Na novobanskom Tajchu sa 5. decembra konal štvrtý 

ročník Mikulášskeho plávania. Tridsať otužilcov nabralo 
odvahu a ponorilo sa do studenej vody, ktorá mala jeden 
stupeň Celzia. Teplota vzduchu bola -5,5 ˚C, takže 
pre otužilcov to boli výborné podmienky. Účastníkov 
mikulášskej akcie privítal a pozdravil predseda Klubu 
Ľadové medvede Bratislava Milan Harčarik.  V radoch 
plavcov nechýbali ani diaľkoví plavci Ivan Obrtanec a 
Ivan Gazdík, ktorí preplávali Gibraltársku úžinu, pričom 
Ivan je prvý Slovák, ktorý zdolal úžinu ako aj kanál La 
Manche.  

Potešiteľné je, v početnej skupine plavcov mali na 
Tajchu silné zastúpenie plavci z formujúceho sa klubu 
Pohronské ľadové medvede, ktorý združuje otužilcov z 
Novej Bane, Brehov a Hornej Ždane, pričom ich počet 
stále narastá. Za potlesku a obdivu divákov vhupli  plavci 
v plavkách do studenej vody a vychutnávali si naplno 

zimné plávanie. Medzi plavcami bol aj starosta obce Brehy 
Juraj Tencer a novozvolený primátor Novej Bane Ján Havran. 
Pätnásť minút vo vode vydržal pán farár Marián Mlynárik z 
Hornej Ždane, ktorý otužuje už štyri roky: “Môžem to odporúčať 
každému, pretože mňa prestali bolieť kríže a zlepšil sa mi tlak, 
takže zo zdravotného hľadiska mi to určite prospieva“ – povedal 
po vynorení sa z vody.

Záverečné slovo patrilo iniciátorovi  a organizátorovi 
Mikulášskeho plávania Ivanovi Gazdíkovi: “Diaľkové plávanie je 
veľká drina, zimné plávanie je najmä o dobrých pocitoch, preto 
som si to dnes poriadne užil. Teší ma, že sa rozrastá partia 
otužilcov v našom regióne a verím, že nás bude stále viac,“ 
– povedal Ivan a pozval otužilcov do Brehov, kde organizuje 
silvestrovské plávanie v studených vodách Hrona posledný deň 
v roku. 

–vap-

Foto: m. z.
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Stolný tenis - výsledky
3.liga muži
N. Baňa „A“ – Šurany 8:10, body 

Harmady 4, Lamper 2, Hlavač 2
N. Baňa „A“- Zl. Moravce 10:8, 

body Harmady 2,5, Lamper 4,5, Hlavač 
2,Kršiak 1

4.liga muži
N. Baňa „B“ – Ip. Sokolec 8:10, 

body Pastier 2,5, Kasan 2, Ditte 2, 
Forgáč 1,5

N. Baňa „B“ – Zl. Moravce „B“ 10:8, 
body Pastier 4, Kršiak4, Ditte 3

5.liga muži
N. Baňa „C“ – Jur N/ Hronom 9:9, 

body Boháč 3, Kršiak 3,5, Kršiaková 
2,5

N. Baňa „C“ – SO Levice 14:4, 
body Boháč 4, Kršiak 4,5, Kršiaková 
3,5, Laurov 2

6.liga muži
N. Baňa – Ip. Sokolec 12:6, body Kršiaková 4,5, Mišík 4, Vatrtová 3,5
N. Baňa – Jur N/Hronom 5:13, body Vatrtová 2,5, Papánek 1,5, 

Mališová 1
Slovenský pohár staršie žiactvo
Dievčatá mali turnaj vo Svidníku. Zvíťazila Lucia Ivanová /Valaliky/, 

druhá bola naša Martina Kršiaková, tretia jej sestra Miriama Kršiaková /
Topoľčany/. Viktória Kúšiková obsadila 29 - 32. miesto. Chlapci hrali vo 

Prvé tri hráčky na turnaji vo Svidníku. Valalikoch. Zvíťazil Ingemar Péter z 
Lučenca, druhý bol Peter Turček zo 
Senca, tretí Patrik Vlacuška. Marek 
Mišík obsadil 41 - 52. miesto.

Slovenský pohár najmladšie 
žiactvo

Chlapci mali turnaj v Pezinku. 
Zvíťazil Martin Budiak /Ružomerok/, 
druhý bol Patrik Bučko /Topoľčany/, 
tretí Jakub Zelinka /Košice/. Martin 
Papánek obsadil 17 - 24. miesto. 
Dievčatá hrali v Majcichove. Zvíťa-
zila Tatiana Kukuľková /Trnava/, 
druhá bola Ema Labošová /Valali-
ky/, tretia Katarína Belopotočanová 
/Breza/. Hanka Mališová obsadila 
siedme miesto.

Regionálny turnaj mladšieho 
žiactva

Turnaj sa konal v Čiernych 
Kľačanoch. V súťaži chlapcov 

zvíťazil Tibor Špánok z Mojmíroviec, druhý bol Patrik Bučko z Topoľčian, 
tretí Matúš Veis z N. Zámkou. Martin Papánek obsadil 22 - 28. miesto. V 
súťaži dievčat zvíťazila Monika Uríková /P.Bystrica/,druhá bola Henrieta 
Paláková /Trenčín/, tretia Karin Sikelová /Topoľčany/. Hanka Mališová 
obsadila šieste miesto.

Jozef Antal, tréner mládeže

Motocyklista Matúš Kočner bilancuje uplynulú sezónu

Ako by si z pohľadu tvojej 
športovej kariéry zhodnotil rok 
2010?

Rok 2010 by som z pohľadu 
mojej športovej kariéry zhodnotil 
ako doteraz najzaujímavejší. 
Navštívil som prakticky všetky 
okolité krajiny, videl veľa nových 
vecí, spoznal veľa nových ľudí. 
Výkon, ktorý som podal na 
pretekoch rakúskeho šampionátu, 
mi pomohol nadviazať spoluprácu 
s rakúskym predajcom motocyklov 
a tesne pred Vianocami som u 
neho vymenil svoj motocykel za 
nový, s ktorým budem pretekať v 
nasledujúcej sezóne.

Absolvoval si viacero 
pretekov doma i v zahraničí, 
skús  zosumarizovať výsledky 
a zhodnotiť, ktoré preteky boli 
najnáročnejšie?

Celkovo som za sezónu 
absolvoval 17 súťažných dní. 
Musím povedať, že každý z nich 
bol svojský a určitým spôsobom 
zaujímavý. Jazdilo sa na všetkých 
typoch povrchov v rôznych 
lokalitách a za každého počasia. 
Za najnáročnejší, ale zároveň aj 
najkrajší pretek sezóny by som 
označil práve vrchol sezóny -Trial 
národov. Ak by som sa mal vyjadriť 
v číslach, tak som 7-krát vyhral, 
3-krát som stál na druhom a 4-krát 
na treťom stupni. Raz som bol 
štvrtý a raz piaty.

Vrcholom sezóny bola účasť 
na pretekoch Trial národov, 
kde si sa dostal ako nominant 
národného tímu Slovenska. Ako 
sa ti na týchto pretekoch darilo?

Na Triale národov štartoval 
slovenský tím vôbec po 

prvýkrát v histórii samostatného 
Slovenska. Na Slovensku trial 
nie je veľmi známy, a teda ani 
príliš podporovaný, napriek tomu 
sme sa v porovnaní s tímami 
ostatných krajín celkom nestratili. 
To, že sme ako nováčikovia 
skončili na 13. mieste spomedzi 
15  tímov, bol viac než uspokojivý 
výsledok, o čom svedčili aj 
gratulácie a slová uznania zo 
strany ostatných zúčastnených. 
Nezainteresovaného človeka 
možno takýto výsledok neohúri, 
avšak pre nás zúčastnených to 
znamená veľa. Dôležité bolo už aj 
to, že sme súťaž za podmienok, 
aké tam boli, vôbec dokončili. 
Na priblíženie atmosféry Trialu 
národov by som však potreboval 
minimálne jednu celú  novinovú 
stranu. Ak by som mal hodnotiť 
seba ako jednotlivca, dovolím si 
tvrdiť, že som podal 
veľmi dobrý výkon a 
slovenskému tímu v 
značnej miere pomohol.

Dôležitá je aj 
finančná podpora, 
kto ti tento rok 
podal pomocnú 
ruku a sponzorsky 
podporoval tvoje 
športové aktivity?

Vzhľadom na to, 
že šport, ktorý robím, 
je na Slovensku málo 
rozšírený, nie je ľahké 
nájsť ľudí, ktorí sú 
ochotní ma v tomto 
športe podporiť. O to 

(Matúš Kočner druhý zľava)

viac si vážim všetkých, ktorí mi 
počas mojej kariéry pomohli. Niet 
pochýb o tom, že bez ich pomoci 
by som to robiť nemohol. Patrí im 
moje veľké Ďakujem! Poďakovanie 
patrí tiež Mestu Nová Baňa a 
novému pánovi primátorovi!

Začíname nový rok 2011, aké 
sú tvoje plány v novej sezóne?

Moje plány do nastávajúcej 
sezóny sú veľmi smelé. V prvom 
rade zmena nastáva v tom, že 
budem štartovať v najprestížnejšej 
kategórii - A. Zároveň je mojím 
cieľom štartovať na vybraných 
pretekoch majstrovstiev 
Európy. Som tiež zaradený do 
reprezentácie Slovenska na Triale 
národov v talianskom Tollmeze. 
Či a do akej miery sa mi podarí 
moje plány zrealizovať, záleží od 
viacerých faktorov. 

-vap-
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V  MESIACI  JANUÁR  BLAHOŽELÁME:
SPOLOČENSKÁ KRONIKA

60 rokov
Eva Senešiová

Emília Tencerová
Anna Jančiová
Milan Ďurček

Jozefína Kocianová
Miroslav Kočner

Helena Bartošková
Jozef Bratko

Anna Budinská
Nadežda Hollá

MUDr. Jana Živická
Karol Budinský

65 rokov
Helena Štrbová
Lýdia Hanková

Antónia Záhumenská
Kamil Debnár

70 rokov
Helena Polcová
Martin Tencer

Mária Jaďuďová
75 rokov

Jozefína Vicianová
Ružena Petráková

Jozefína Pilčíková
76 rokov

Anna Medzihradská
Ivan Pokrivka

Jolana Slančoková
Ing. Ján Ivanič

78 rokov
Pavel Guldan
Mária Polcová

Mária Müllerová
79 rokov

Anton Sládkovič
Ing. Štefan Panuška

80 rokov
Ing. Anton Šály

Pavlína Pallerová
Mária Šuleková

81 rokov
Ing. Svetozár Gavora

Alojzia Budinská
82 rokov

Vincent Budinský
Alojz Novek

84 rokov
Gabriela Píschová

Michal Foltan
85 rokov

Emília Kirchhoffová
86 rokov

Juliana Barniaková
Rozália Laurová

87 rokov
Ernestína Šipikalová
Božena Lukáčiková

88 rokov
Emília Benčová

90 rokov
Štefánia Vyskočová

92 rokov
Jozefína Stará

98 rokov
Karolína Katinová

                      POVEDALI  SI  ÁNO

OPUSTILI  NÁS

NARODILI  SA

František Valentovič, 86 rokov
PhDr. Pavel Hrčka, 76 rokov

Juliana Suchá, 75 rokov
Viera Sásiková, 79 rokov
Ľudovít Lichner, 79 rokov
Miluše Žišková, 68 rokov

Mária Holá, 87 rokov
Helena Štrbová, 78 rokov

Ladislav Orgonáš, 63 rokov
Anna Struhárová, 80 rokov

Michal Papeš, 83 rokov
Ľudmila Beláková, 86 rokov
Milan Martinček, 55 rokov

Peter Šarközi
Viktória Palajová

Liliana Hrnčiarová
Tomáš Tőkőly
Samo Špirek

Lea Mária Lacová

Jozef Halaj - Mgr.art. Katarína Rybárová

UPOZORNENIE PRE ČITATEĽOV
Ak si neprajete byť uverejňovaní v tejto rubrike, infor-
mujte nás o tom telefonicky (045/ 68 56 486), mailom 

(info@novabana.sk), 
prípadne osobne v redakcii Novobanských novín.

 

-red-

Za profesorom 
PhDr. Pavlom Hrčkom

Máloktorá správa o náhlom skonaní stredoškolského profesora 
a doktora filozofie tak otriasla vnútornými pocitmi, ako tá z druhého 
decembrového týždňa 2010. Vyše 30 rokov učil v tunajšom Gymnáziu 
Františka Švantnera v Novej Bani slovenský jazyk a literatúru. Pochádzal 
z malej dedinky Uňatín pri Bzovíku. Gymnázium navštevoval vo Zvolene 
kam cestoval denne s ostatnými spolužiakmi vlakom. Bol absolventom 
vysokoškolského štúdia FF UK v Bratislave, kde získal doktorát z 
filozofie. Ako môj verný priateľ mi prezradil, že pri výklade učiva svojim 
študentom vždy kládol za vzor na prvé miesto kresťanských spisovateľov 
a národovcov, ktorí museli veľa pretrpieť od vrchnosti zato, že učili 
pravdu a tú vnášali nenásilným spôsobom do mladej generácie, najmä 
slovenčinárov. S časti v kresťanskom duchu písal aj do mnohých 
slovenských literárnych časopisov, Matice slovenskej. V Bratislave 
vydal o svojej rodnej obci Uňatín monografiu a chystal sa vydať ďalšiu o 
Františkovi Švantnerovi, ktorý pôsobil v tunajšej meštianke celých 5 rokov 
ako jej riaditeľ. Zbieral autentický materiál od jeho žijúcich žiakov, ktorých 
tento slovenský literát učil. V škole bol žiakom dobrým profesorom. Nerád 
dával známky „pre nič za nič“, ale dbal na hĺbku a podstatu referátov o 
slovenských dejateľoch od najstarších čias až doteraz. Týmto spôsobom 
otcovskej výučby dospel k tomu, že desiatky jeho študentov sa uchytili 
ako dobrí slovenčinári a literáti po celom Slovensku i za hranicami. Veľa 
rokov pôsobil v miestnom učiteľskom spevokole pri ZUŠ v Novej Bani. 
Pomáhal mestu vždy a všade. Bol predsedom telovýchovnej organizácie 
a predsedom šachového oddielu. Šach učil začas aj v tunajšej Základnej 
cirkevnej škole sv. Alžbety. Rád chodieval s dôchodcami z Klubu 
dôchodcov v Novej Bani na poučné zájazdy. Naposledy ich ako lektor 
a znalec viedol v Trnave i na Štefánikovom Bradle. Mal v pláne navštíviť 
Múzeum Andreja Kmeťa v Martine a Národný cintorín. Nikdy nebol v 
žiadnej strane a robil si ticho, zodpovedne svoju prácu, ktorej sa venoval 
celý život. Bol slobodný až do smrti a vždy pripravený každému pomáhať. 
Zaspal navždy, opretý o stôl v kuchyni, kde sedel na stoličke a rozmýšľal. 
Žiaľ, jeho srdce nevydržalo nápor všestrannej angažovanosti, ktorú 
venoval každému. Pravidelne navštevoval boží chrám Narodenia Panny 
Márie v Novej Bani i doma v Bzovíku a Krupine. Svojich bývalých žiakov a 
priateľov nachádzal v Jazykovednom ústave Ľudovíta Štúra v Bratislave 
vo FF UK, Univerzite M. Bela v Banskej Bystrici a inde.

 Žiaľ, Paľko náš, ako ho mnohí volali, sa už 
tohtoročných Vianoc nedožil. Pochovali ho k jeho 
drahým rodičom v rodnej obci Uňatín. Aj za veľkej 
účasti veriacich i kňazov, ktorých kedysi učil. Z 
jeho rúk v Gymnáziu v Novej Bani vyšlo desať 
kňazov, ktorých najmä otcovsky v ťažkých časoch 
morálne podporoval. Paľko náš, budeme na teba 
vždy spomínať ako na čestného, výnimočného, 
zodpovedného človeka a priateľa. 

Dňa 31. 12. 2010 bola za PhDr. Pavla Hrčku v 
tunajšom farskom kostole odslúžená svätá omša. 

Česť jeho pamiatke!
Jozef Blaha

Mladiství asociáli
Mnohé, zvlášť viacdetné 

rodiny sú odkázané na sociálne 
dávky. Tak to je aj vtedy, keď 
sú rodičia nezamestnaní a bez 
príjmov. Rodičia by sa mali starať 
o svoje ratolesti a nenechávať 
ich samotné na ulici. O také sa 
už postará starší školák, ktorý 
ich priúča bez zábran vyslovovať 
oplzlé slová. Vystatuje sa 
pred nimi svojou sexuálnou 
spôsobilosťou, ktorá sa ohlasuje 
v jeho tele. Len škoda, že jeho 
telesná zdatnosť sa neprejavuje 
pri narábaní s motykou alebo 
rýľom.

Odrastenejšie deti by mali 
pomáhať rodičom pri okopávaní 
zemiakov, zeleniny pri dome na 
záhonoch. Miesto toho ich vidieť 
ako sa štverajú po stromoch, 
lámu konáre s čerešňami, 
susedom rozmotávajú ohradové 
pletivo a pchávajú sa podeň. 

Na ulici obťažujú okoloidúcich 
a odvažujú sa prehliadať 
nákupné tašky vychádzajúcich 
žien z obchodu.

Kedy si robia domáce úlohy, 
keď už krátko po príchode zo 
školy ich počuť na priedomí?

IVM
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Prešľap 
veriteľa

Prílišná ochota sa nevypláca. 
Žiadna firma, ani v Kanade, neplatí 
robotníkom za nevykonanú prácu. 
U nás skončil experiment fiaskom. 
Prisťahovaná žena z Hliníka nad 
Hronom prijala peniaze na výsadbu 
stromčekov ako úver. Namiesto 
výsadby sa dosiaľ nedostavila. 
Slnečné októbrové dni ju do 
prírody nelákajú. Radšej si posedí 
v tmavom pitvore pri dvojlitrovke 
s burčiakom. Prvotné meškanie 
vrátenia eur sa rátalo na dni, dnes 
sú to už mesiace.

Jamy mali byť vykopané už 
v lete a otvorené viac mesiacov 
pred sadením. Zrejme to tohto roku 
nebude. Slová bez použitia rýľa tu 
nič nezmenia.

Čoskoro zamrzne zem a bude 
po robote. Ukážková úroda o tri 
roky nebude.

IVM

Účelové 
návštevy

Prisťahovalkyňa z horniakov 
prišla ku mne 2-krát v priebehu týždňa 
s oznámením, že vykopala 50 jám 
pre ovocné stromky v časti  chotára 
Vinice – Čajov a v Mendialovej pod 
obecnou horou. Zaplatil som jej za 
ne toľko, ako predtým za vykopanie 
jám na lúke za potokom, ktoré 
kopala spolu s dcérou – 30 centov 
za jamu. Vtedy som musel niekoľko 
jám prehĺbiť a rozšíriť, aby do nich 
vošli korene stromkov.  Naširoko 
porozhadzovanú zem bolo treba 
pozhŕňať bližšie k jame. Potom som 
sa spokojný vrátil domov. Po dvoch 
týždňoch, keď prestalo pršať som 
sa vybral na Vinice obzrieť miesto 
budúceho sadu. Boli tam diery v 
zemi s mačinou na povrchu ako som 
ich predtým zanechal. Prešiel som 
odvrchu nadol až k poslednej jame, 
ktorú som sám vykopal ako vzorovú 
pre ostatné  jamy.

IVM
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Pohotovostná stomatologická LSPP je zabezpečovaná v čase od 
8.00 hod. do 13.00 hod. v dňoch pracovného pokoja a vo sviatky 
v jednotlivých zubných ambulanciách v okrese Žarnovica. 

Pohotovostné lekárenské služby sú vykonávané striedavo 
v týždňových intervaloch v lekárňach v Žarnovici a v Novej Bani 
podľa rozpisu nasledovne:  Nedeľa a sviatok   9.00  -  12.00 hod.

Rozpis služieb v mesiaci január a február 2011

INFORMÁCIE O POHOTOVOSTNEJ STOMATOLOGICKEJ LSPP 
NÁJDETE AJ NA INTERNETOVEJ STRÁNKE MESTA NOVÁ BAŇA.

JANUÁR 2011

16. 1. 2011  2. týždeň     lekáreň   VITAE, Nová Baňa
                                                            tel. č.: 045/68 56 281 
23. 1. 2011  3. týždeň     lekáreň   ALTHEA, Žarnovica
                                                            tel. č.: 045/68 55 231 
30. 1. 2011  4. týždeň     lekáreň   HORNÁ, Nová Baňa M                                                                                                                                                
                                                       tel. č.: 045/68 50 211
6. 2. 2011    5. týždeň     lekáreň   HORNÁ, Nová Baňa S
                                                           tel. č.: 045/68 55 231

Pohotovostné  lekárenské  
služby v okrese Žarnovica

15. - 16. januára 2011: MUDr. Hrnčiar, Ulička, Hronský Beňadik,     
tel. č.: 045/68 93 282
22. – 23. januára 2011: MUDr. Šmondrková, zdravotné stredisko, 
Bystrická 256, Žarnovica, tel. č.: 045/68 12 448
29. – 30. januára 2011: MUDr. Holá, H-DENT s. r. o., Robotnícka ul., 
Nová Baňa, tel. č.: 045/68 50 492
5. - 6. februára 2011: MUDr. Šmondrk, zdravotné stredisko, Bystrická 
481, Žarnovica, tel. č.: 045/68 12 267

 RIADKOVÁ INZERCIA

KINO VATRA, NOVÁ BAŇA
V MESIACI JANUÁR Z 
TECHNICKÝCH PRÍČIN 

NEPREMIETA

V stolnom tenise strelcov 
zvíťazili Kubíkovci

Presne po roku, na 28. decembra 2010, zorganizovali ZO SZTŠ a ŠSK 
Rudno nad Hronom ďalšiu regionálnu súťaž členov Slovenského zväzu 
technických športov a Slovenského streleckého zväzu. Tentoraz to bol stolný 
tenis jednotlivcov. Súťaž sa uskutočnila sa v Kultúrnom dome v Rudne nad 
Hronom. Na tomto, v roku 2010 poslednom oficiálnom podujatí strelcov v 
našom regióne sa tentoraz prezentovalo 17 záujemcov. Medzi nimi bol aj 
starosta obce Ľubomír Kršjak, či predseda ZO SZTŠ Rudno Milan Šinkovič. 
Žiaľ okrem troch členov ZO SZTŠ Žarnovica chýbali strelci zo Žiaru nad 
Hronom, Banskej Štiavnice i Novej Bane.

Oproti minulému roku sa hralo bez rozdielu kategórií v dvoch kategóriách. 
V spoločnej mužskej (bez rozdielu veku) súťažilo 12 a v spoločnej ženskej 
kategórii (taktiež bez rozdielu veku) päť,  na dva víťazné sety. Rozdiel oproti 
predchádzajúcim rokom bol aj v tom, že v oboch hral každý s každým.

Z mužov bol opäť najúspešnejším Emil Kubík z obce Brehy (člen ZO 
SZTŠ a ŠSK Rudno), ktorý svoje víťazstvo obhájil už po štvrtýkrát. Ten jasne 
zvíťazil bez prehry, keď stratil len dva sety. Ďalšia trojica zhodne prehrala 
po dva zápasy a tak o poradí rozhodli vzájomné stretnutia. Tie určili, že 
druhý  skončil Roman Šinkovič z Rudna, tretí JUDr. Miroslav Sabaka z 
Tekovskej Breznice a štvrtý Michal Marek z Rudna (všetci traja členovia 
usporiadajúcich organizácií).  

V druhej kategórii bez prehry zvíťazila 21-ročná Hana Kubíková z obce 
Brehy (dcéra víťaza mužskej kategórii). S jednou prehrou skončila na 2. 
mieste 15-ročná Veronika Žiaková a s dvoma prehrami tretia 16-ročná 
Klaudia Mácsaiová. Všetky tri sú z usporiadajúcich organizácií.

Na fotografi podstatná časť účastníkov súťaže. Vpredu v strede víťazná 
dvojica: H. Kubíková a E. Kubík.

Text a foto: Ing. Jozef Piecka

 RIADKOVÁ INZERCIA
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Memoriál Antona Krištofa POĎAKOVANIE
ŠK KARATE Nová Baňa ďakuje všetkým, ktorí sa akýmkoľvek 

spôsobom podieľali na zdarnom priebehu Memoriálu Antona Krištofa, 
ktorý sa uskutočnil 11. decembra 2010.

Sú to najmä: Mesto Nová Baňa, Knauf Insulation s.r.o., SES a.s. 
Tlmače, Garancia Security Group, s.r.o. Forgáč Peter, CHocolate 
Products s.r.o., T-Mobile Magdaléna Zimová – NOVA, Lekáreň MEDEA 
Mgr. Viktória Chanová, Cukráreň Alžbetka Ing. Nogová Erika, Kros Plus 
Ing. Krištofová Darinka, DUMAS PLUS s.r.o. Maslen Dušan, eScomp 
Obrcian Milan, Reštaurácia Vladimír Elias, Mistro s.r.o. Fabka, Seget, 
Jarka a Roman Kasanovci, DJ Zaťko Vladimír.

Poďakovanie patrí aj pani doktorke Oľge Grausovej, ktorá sa 
výborne starala o našich zápasníkov a organizátorom a to: všetkým 
členom nášho klubu, našim rozhodcom a rodičom. Bez všetkých týchto 
ľudí by sme si na záver nemohli povedať: „Zvládli sme to perfektne“

SRDEČNÁ VĎAKA!
V novom roku želáme členom klubu, rodičom, priateľom a všetkým 

podporovateľom veľa zdravia, šťastia, úspechov v športovom, 
pracovnom a osobnom živote a veľa splnených snov, lásky a radosti.

„Šťastný Nový rok chceme Vám priať, 
aby človek človeka mal stále rád, 

aby jeden druhému viac šťastia prial,
aby celý rok 2011 za to stál.“

Ján Šály

V polovici decembra sa v 
Novej Bani konal už tradičný 5. 
ročník Memoriálu Antona Krištofa v 
karate. Súťaž, na ktorej sa mohli aj 
na domácej pôde ukázať úspešní 
domáci karatisti a popri nich aj 
začínajúce nádeje tohto športu. 
Celkovo sa súťaže zúčastnilo 225 
športovcov z 13 klubov z celého 
Slovenska. Najpočetnejšiu skupinu 
44 pretekárov však tvorili domáci. 
Súťažilo sa o kolekciu 130 medailí, 
50 pohárov a množstvo vecných 
cien v jednotlivých vekových a 
váhových kategóriách. Súťaž je 
zameraná na deti a mládež vo 
veku od 6 do 17 rokov.

Súťaž otvoril a športovcov 
uvítal novozvolený primátor Mgr. 
Ján Havran. Turnaj sa niesol vo 

výbornej atmosfére a perfektnej 
organizácii, k čomu najviac prispeli 
členovia klubu, obetaví rodičia 
a priatelia za tak prepotrebnej 
podpory sponzorov.

Novobančanom sa aj 
doma darilo vynikajúco, veď si 
odniesli takmer tretinu všetkých 
umiestnení. Spolu získali 10 
zlatých, 14 strieborných a 16 
bronzových medailí. Potešujúce 
je, že do súťaženia sa zapojili aj 
začiatočníci a to hneď ziskom 
kovov najcennejších. Vo svojich 
kategóriách vyhrala Ivanka 
Kamodyová a Hugo Bagala. 
Pochváliť však treba všetkých, 
pretože okrem svojich športových 
povinností zvládli tento krát aj tie 
organizátorské. 

Ján Šály

Darujte svoje 2% dane z príjmu
Ak sa budete rozhodovať o Vašej zaplatenej dani z príjmov za rok 2010, 

uchádzame sa o Vašu priazeň!

Športový klub karate
s mnohoročnou tradíciou a vynikajúcimi výsledkami: 22 titulov majster 
sveta, 14 titulov vicemajster sveta a 9 bronzových medailistov, množstvo 
medailí z domácich a medzinárodných súťaží. Jeden z popredných a 
najúspešnejších klubov Slovenskej federácie karate a bojových umení.

IČO: 35 993 740
Právna forma: občianske združenie
Obchodné meno: Športový klub KARATE
Sídlo:
Ulica: M. R. Štefánika                     Číslo: 29
PSČ: 968 01                                   Obec: Nová Baňa

Ďakujeme za prejavenú dôveru.

Vianočný turnaj 2010
Š p o r t o v ý 

klub POOLO – 
B a s k e t b a l o v ý 
oddiel usporiadal 
dňa 18.12.2010 tretí 
ročník turnaja pod 
deravými košmi. 
Priaznivci dynamickej 
hry sa zišli v telocvični 
ZŠ J. Zemana, kde si 
zmerali svoje sily a 
ukázali šikovnosť a cit 
pre hru.

Z celkového 
víťazstva sa tešil „ 

ĎULO TEAM „ (P. Tužinský, M. Plechlo, S. Danek, B. Pirháč ) na druhom 
mieste skončil „ MAROŠ TEAM „ (M. Štefko, J. Irecký, Š. Levrinc, M. 
Klonga, J. Petrech) a na treťom mieste skočilo družstvo z Bratislavy „ 
JURO TEAM „(M. Melíšek, P. Drozd, J. Irecký ml., P. Fábik )

Hlavný sponzor: MONSTAV GULDAN s.r.o. 
B. Pirháč

Spoločné foto víťazov

INZERCIA


